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Ljubljana - nedelja, 13. januarja 1963 - Cena 30 din - Leto XVII!

Izdala tiskovni svet »Polet.
— meja urednižkl odbor —» 
Glavni urednik Frantek Mirtii
— Odgovorni, urednik Vlado
Žlaipah — Rokopisov ne vra
čamo — Tisk tiskarne »Ljud
ska pravica, v Ljubljani — 
Uredništvo: Ljubljana Can
karjeva 6/111, uprava Miklo
šičeva «/l. — PoStnl pre
dal 57? — čekovni račun 
600 11 -3-876 — Telefoni: ured
ništvo 20-840, 20-170, 20-171, 
20-172 20-173. - Uprava:
22-108 Int. 6, 21-281 — Letna 
naročnina 1600 din, polletna..

800 din.

ŠESTIČ »PO STEZAH PARTIZANSKE JELOVICE«

REKORDNA UDELEŽBA
Nadvse uspela množična zimskošportna manifestacija - Na celotnem tekmovanju nad 500 tekmoval- 

j cev - Rezultati po pričakovanju - Vidna mesta naših veteranov - Veliko zanimanje gledalcev

Na tradicionalnih smučarskih tekmovanjih »Po stezah partizanske Je— 
levice« v Dražgošah, Železnikih, Kropi in Lancovem je 12. in 13. januarja 
nastopilo nekaj sto tekmovalcev v tekih, nočnem slalomu, sankanju in 
skokih. To Je bila v pravem pomenu mobilizacija vseh vrst smučarjev in 
sankačev in je po oceni vseh odlično uspela. Organizatorjem gre res velika 
pohvala, saj so uspeli preskrbeti vsem nastopajočim prehrano, prenočišče, 
pripraviti proge, ki so bile odlično trasirane, postaviti osvetlitev za nočni 
slalom in opraviti zelo dobro težko nalogo sojenja na Startu in cilju. Me
nimo, da je ta prireditev takoj za Pohodom ob žici okupirane Ljubljane 
najbolj množična in najkvalitetnejša prireditev pri nas v Sloveniji in, da 
so sadovi tega tekmovanja takšni, da je povrnjen trud, vložen v to prire
ditev.

2e v soboto so se v Lancovem 
pri Kropi pomerili pionirji za re
publiško prvenstvo in lepih zagri
zenih borb ni manjkalo. Kdor je 
gledel te naše najmlajše, kako za

grizeno se borijo in kako lepo že 
nekateri tečejo res ne more biti pe
simist za bodočnost našega smučar
skega teka. Sankači so se pomerili 
na dveh progah in sicer v Kropi

Včasih bi temu rekli nenavadno, danes trdimo, da je to 
korak naprej, za prihodnost pa bi moralo veljati, da je vse 
to popolnoma naravno. Za kaj pravzaprav gre? Gre za to, 
da je telesna kultura prodrla v vsako vas, v vsako šolo, da 
so zanjo pokazali razumevanje najrazličnejši družbeni čini- 
telji, ki jim je postala telesna kultura problem, vreden ob
ravnavanja in seveda tudi reševanja!

Na vse to mislimo, ko delamo zaključke ob prvi oblet
nici akcije »Leto telesne kulture mladih«, ki bo doživela svoj 
prvi rojstni dan v torek, ko bodo najboljšim podelili pri
znanja, ko se bodo dogovorili, kako bodo to začeto delo na
daljevali. »Leto telesne kulture mladih« je bilo pravzaprav 
samo eno, vendar lahko že zdaj povemo, da ne bo ostalo 
samo pri tem. Impulzi, ki jih je doživela telesna kultura v 
tem letu so tako močni, da so spodbudili tiste, ki jim je ta 
pomembni del življenja mladih najbližji, da bodo z začetim 
delom nadaljevali. Zveza za telesno kulturo Slovenije, Ljud
ska mladina Slovenije, Zveza prijateljev mladine in Svet za 
šolstvo bodo kmalu skupaj pripravili načrte, kako bodo te
lesno kulturo še bolj širili in ji dali, posebno med mladino, 
še trdnejše temelje.

Sedaj, ko delamo prve zaključke o pozitivnih in nega
tivnih straneh te akcije, lahko ugotavljamo, da so pridobitve 
zelo velike. Cilji, ki so jih imeli organizatorji pred seboj, ko 
so pripravljali »Leto telesne kulture mladih«, so v veliki meri 
doseženi, pokazale pa so se tudi napake in osnovne težave, 
ki tu in tam zavirajo še večji razmah telesne kulture. Zato 
lahko torej tudi te napake štejemo v pozitivno bilanco, ker 
smo jih odkrili in ker jih sedajupoznamo ter jih bo zato laže 
odstraniti in premostiti.

Najboljši bodo v torek dobili priznanja in nagrade zato, 
ker so za razvoj telesne kulture žrtvovali kar največ svojih 
moči. Brez dvoma, te nagrade jih bodo samo obvezale, da

In Selcah. Tudi tu so se številni 
odlični in izenačeni tekmovalci bo
rili za vsako desetinko sekunde.

Brez dvoma je bil najbolj veli
časten za gledalce nočni slalom v 
Železnikih, ki je privabil na po
bočje nad Železniki preko 170 tek
movalcev in mnogo gledalcev iz 
bližnje in daljne okolice. Proga je 
bila odlično pripravljena, strma in 
dovolj težka, le, da so nastale vsled 
velikega števila nastopajočih glo
boke kotanje in so zadnji tekmo
valci precej padali.

V odsotnosti najboljših dveh je 
pri članicah premočno zmagala Ma
ja Rutar, ki je drugoplaslrano pu
stila za seboj za celo minuto In pol. 
Pri članih • je bila borba za prvo 
mesto izredno ostra in vsi so bili 
prepričani v zmago Detička. Ze po 
prvi vožnji je bilo Jasno, da le ta 
danes ni najbolje razpoložen saj ao 
bili boljši od njega kar trije in sicer 
Peter Križaj, Ciril Cop in Tomaž 
Jamntk.V drugi vožnji pa Je uspelo 
Detičku z odlično vožnjo, In naj
boljšim časom Izriniti Iz tretjega 
mesta Jamnika, medtem, ko sta pr
vo in drugo mesto obdržala Križaj 
In Cop. Odlično so se držali vetera
ni Matevž Lukane, ki je zasedel 6.. 
Mulej 9. In Cvenkelj 10 mesto.

Med mladinci je bil najhitrejši 
Jeseničan Svetina, ki je v drugi 
vožnji navdušil gledalce.

V nedeljo zjutraj točno ob 8. url 
so štartall mladinci v teku na 12 kro 
dolgi in zelo naporni progi. Favo
rit Kobilica je zamudil štart za pet 
minut. Prvo mesto je po zelo do
brem teku zasedel Kerštajn pred 
Tišovlm in Balohom in »zamudni
kom« Kobilico. Ce bi zamujeni ča* 
Kobilici odšteli, bi bil prav gotovo

člani, med katerimi pa nismo zar 
sledili vseh najboljših. Cveto Pav
čič Je moral zaradi družinskih te
žav ostati doma, Roman Seljak Je 
imel preveč opravila z ozvočenjem 
prireditve, Kobentar pa ni štartal 
po nasvetu trenerja, ker je pre
utrujen. Ker je tudi Peternelj te
kel za republiško patrolo Je bilo 
jasno, da je treba zmagovalca iska
ti med Lakoto, G. Kordežem In J. 
Pavčičem. Začetek teka je najbo
lje kazal J. Pavčiču, saj je že na

5 km dohitel Lakoto, ki je štartal 
kar 2 minuti pred njim, G. Korde- 
ža pa za njim še ni bilo na ob
zorju. Res je imel Pavčič v Draž
gošah najboljši čas, toda Kordež 
je imel v drugem lažjem delu pro
ge več moči In je do cilja ujel Pav
čiča, ki Je šel na progo 1 minuto 
pred njim. Presenetljivo dobro pa 
je tekel zopet Brezovšek In zase
del odlično 3. mesto pred Lakoto m 
Gregorčičem.

V teku republiških patrol Je 
bilo prvo mesto že v naprej odda
no ekipi Slovenije, saj je bilo ma
lo verjetno, da bi ekipo v postavi 
Peternel, Reš In Grašič kdo prema
gal, pa čeprav tudi ekipe JLA v 
postavi Bavče, Kalan in Peterman 
ni bilo podcenjevati. Prognoze so 
se uresničile in čeprav niso najbo-
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Dva
svetovna
rekorda

Perth, 13. jan. — 21-letna 
avstralska sprinterka Margare
ta Burvill je izenačila svetovni 
rekord v teku na 220 y. Progo 
je pretekla; v času 23,2 in s tem 
izenačila rekord, ki ga je pred 
tremi leti dosegla Avstralka 
Cuthhert.

Sydney, 13. jan. — Avstral
ski plavalec Berry je popravil 
svoj Svetovni rekord na 220 y 
metuljček. Progo je preplaval v 
času 2;08.4, kar je 1 sekundo in 
3 desetinke boljše od prejšnje
ga rekorda.

Start naših tekmovalk na prvi mednarodni reviji alpskih smučark 
v Griindemvaldu ,ie bil nepričakovano dober. V slalomu je Fa- 
nedlova (desno) zasedla odlično 25. mestu, medtem ko je bila 

Ankeletova v smuku 38.

33. TRADICIONALNE TEKME NA LAURERH0RNU

DVA VELIKA TEKMECA 
SCHRANZ IN PERILLAT

Edvard Vecko si je z odlično igro na včerajšnjem in današnjem 
tekmovanju v namiznem tenisu v Ljubljani skoraj zanesljivo pri

boril potni list za nastop na svetovnem prvenstvu v Pragi.

Zadovoljivi rezultati našega prvaka Lakote - V 
smuku 31. in v slalomu 29. - čop zaradi padca v 

smuku in slalomu odstopil** -K X

bodo na tem področju delali Se bolje in uspešneje.' ™ ^ ^ -
Pa vendar osnova »Leta telesne kulture mladih« ni v 

tekmovalnih uspehih. Tisto — najbolj bistveno je gotovo v 
tem, da je telesna kultura postala trajna oblika dela med 
mladino v najrazličnejših šolskih športnih društvih, šolah, 
na vasi — vse skupaj v najtesnejši zvezi z osnovnimi te- 
lesno-kultumimi organizacijami Ce sedaj zaključujemo »Leto 
telesne kulture mladih«, potem nam ti najvidnejši uspehi 
ostanejo kot odskočna deska za naprej. Zraslo je mnogo no
vih igrišč, z delom je začelo mnogo novih strokovnjakov, 
trenerjev, inštruktorjev in vaditeljev, Mnogokje so prešli iz 
divjega športa v organizirane oblike dela. Ne moremo tudi 
mimo občinskih zvez za telesno kulturo, ki so v dokaj kratki 
dobi svojega delovanja našle prav v tem času glavno torišče 
svojega dela: čim tesnejši stik z vsemi tistimi, ki jim je te
lesna kultura najbolj potrebna in ki si jo tako zelo želijol

Vse to so seveda spodbudni rezultati akcije, ki je seda) 
za nami. Spodbudni so — in prav zato z njimi ne moremo 
biti zadovoljni! Spodbujajo nas k nadaljevanju vseh napo
rov, k temu, da bi bilo še več igrišč, da bi bilo še več stro
kovnjakov, da bi bilo še več dobro organiziranih šolskih 
športnih društev...

Zato lahko prav seda) pridemo na dan z novimi željami, 
morda še več, čelo z zahtevami, da mora telesna kultura 
priti in ostati v vsaki vasi, v vsaki šoli, da mora postati eden 
izmed neločljimh elementov življenja mladega človeka.

Vlado Žlajpah

Wengen, 13. jan. — Tradicio
nalno tekmovanje »Lauberhorn- 
rennen« je letos na pobočjih 
istoimenskega hriba doživelo že 
svojo 33. izdajo. Nova določila 
FIS o pravici nastopa na veli
kih tekmah so krepko zmanjšala 
število tekmovalcev, ki jih je 
bilo nazadnje več kot pol manj 
v primerjavi z lanskim letom ■— 
skupaj 57 iz 11 držav. Po običa
ju je bil včeraj na sporedu 
smuk, kjer vreme ni bilo poseb
no naklonjeno smučarjem, saj je 
ves čas snežilo, nekatere dele 
4260 m dolge proge z višinsko 
razliko 1014 m in 19 vratci, pa 
je prekrivala tudi bolj ali manj 
gosta megla. Zaradi različne 
vidljivosti in seveda spremembe 
same snežne odeje na tekmoval
ni progi so biii pogoji ob skoraj 
natančno eno uro trajajočem 
tekmovanju kaj različni.

Orientacijski čas je postavil 
kot številka 1 znani Francoz 
Guy Perillat, najboljši alpski 
smučar sezone 1960/61. Za svo
jim, pred dvema letoma doseže
nim rekordom proge, je zaostal 
za približno 19 sekund, kar je 
jasno govorilo o »počasni« pro
gi. Dve minuti za Francozom se 
je spustil niz progo svetovni pr-

NADALJEVANJE NA 7. STR.

VELIČASTNO SLAVJE
Včeraj In danes je bila na 

sporedu tradicionalna zimsko
športna prireditev, ki nosi na
slov »Po stezah partizanske Je
lovice«. Kakor vsako leto, so 
tudi letos tekmovali naši naj
boljši smučarji, zraven pa se
veda velika množica mlajših 
in starejših, ki se navdušuje
jo za smučarski in sankaški 
šport. Med tekači je bil tudi 
naš reprezentant Janez Pav
čič, ki je po končanih tekmah 
ves navdušen nad množično 
prireditvijo takole odgovarjal:

Koliko je bilo vseh tekmu
jočih na tej prireditvi?

— Ce seštejem vse tiste, ki 
so tokrat tekmovali na smu
čeh in sankah, bo število pre
cej veliko. Menda mi ne bo
ste zamerili, če ne bom točen, 
vendar sem skoraj gotov, da je 
bilo nad 500 tekmovalcev.

Kaj vas je pri teh tekmah 
najbolj navdušilo?

— Človek je presenečen, ko 
vidi s kakšno vnemo so se or
ganizatorji lotili tega težavne
ga dela. Dobro pripraviti pro
ge na različnih krajih Gorenj
ske res ni mala stvar. Pa ven
dar moram pri vsem tem po
udariti, da so me najbolj im- 
presionirali tekači v štafetah. 
Samo poglejte: nastopili so na
ši veterani kot Benedičič, ki 
ima 56 let, Zemva 51 let, Gre
gor Klančnik 49 let itd.

Katera je bila po vašem 
mnenju najkvalitetnejša tekma 
na tej množični prireditvi?

— Vsekakor alpska tekma v 
Železnikih. Nastopili so vsi na
ši najboljši razen Lakote, J. 
Čopa in žensk v nočnem sla
lomu, kar je bilo za vse nas 
izredno doživetje.

N.

STRAN
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Jugoslovanska in slovenska atletika 1962 3

PEA NISMO ZNALI IZKORISTITI

Naša današnja naloga je pregled ženske atletike v 
naši širši in ožji domovini. Tudi tokrat so nam glavno 
pomagalo lestvice desetorice najboljših v Jugoslaviji 
in Sloveniji. Najprej si bomo ogledali žensko atletiko 
v vsej državi. Kar uvodoma moramo ugotoviti, da be
ležimo rahlo nazadovanje v primerjavi z letom 1861, 
če so nam za osnovo povprečki desetoric najboljših. 
Razmerje je 6:4 v korist leta 1961. To bi nam moral 
že biti znak za alarm. Ne gre le za stagnacijo, ampak 
celo za majhen korak nazaj!
Vse to kljub »srebrni« 

Gerejevi, finalistkam s PEA 
na 4 X 100 m in peteroboju 
ter še posebej državnim re
kordom na 400 (izenačen), 
800 m, višini, daljini, kopju, 
peteroboju in štafeti 4 X 100 
metrov. Se bolj kot pri mo
ških nas v ženski atletiki

gale na mladinskem pokalu 
republik itd.

Manj pa smo zadovoljni, 
če jemljemo absolutna me
rila in vidimo, da je v Slo
veniji prav isto razmerje 
povprečkov desetoric: 4:6 v 
škodo lanske sezone proti 
sezoni 1961. Torej tudi pri

tepe pomanjkanje zaledja v nas ni napredka. Kvalitetne 
številnih panogah, oziroma, 
točneje rečeno — dobrega 
zaledja. Ponekod, npr. v 
krogli in disku pa smo tudi 
z najboljšimi zdrknili pod 
mednarodno raven.

Jugoslovansko žensko at
letiko smemo uvrstiti v ev
ropskem merilu za nasled
nje države (vrstni red ni 
natančen): Sovjetska zveza,
Zahodna in Vzhodna Nem
čija, Poljska, Velika Brita
nija, Madžarska, ČSSR, Ro
munija, Nizozemska ih ver
jetno tudi še Italija in 
Francija.

je mlada, zato nas tudi ne 
preseneča, da je kot edina 
med teki zabeležila napre
dek v povprečku. Perspek
tiva: Razpotnik, Podmil-
ščak, Legiša.

O teku na 800 m ne velja 
povedati mnogo dobrega. 
Zanimivo kako ne spravimo 
z mrtve točke panoge, ki je 
prav klasična po svojih sla
bih rezultatih, če izvzame
mo nekaj najboljših. Rezul
tate pod 2:30,0 bi morale 
doseči zelo talentirane te
kačice skoraj brez treninga, 
manj talentirane pa z raz
meroma malo priprav. Pri- 
j etha osvežitev v lestvici: 
Udovč, Podmilščak.

Ovire so z izjemo Sta- 
mejčičeve zelo slaba pano
ga, ki pa ima vsaj to dobro 
lastnost, da napreduje. Še 
vedno čakamo hitrih atle
tinj, da se specializirajo 
tudi na ovirah! Kdo naj bi 
bila nasledica Stamejčiče- 
ve? Morda Lubejeva?

Skok v višino je sedaj 
vendar dosegel srednjo ju
goslovansko klaso, kar pa 
še zdaleč ne pomeni, da 
smo lahko zadovoljni s pa
nogo, kjer še nismo imeli 
atletinje mednarodne vred
nosti in ne rezultata nad 
156 cm. Urbančičeva se je 

. tej panogi kot glavni spe
cialnosti odrekla, zatorej 
moramo novo rekorderko 
iskati drugje. Ali jo vidi
mo med 10 z lestvice? 
Mnogo upanja za letos še 
ni.

Krepka izboljšava rekor
da v daljini in še nova 
»zvezdica« Lubejeva, pa 
vendar nazadovanja?! Pra
vi skakalki v daljino sta 
samo dve, prav tisti, ki sta 
že omenjeni, medtem ko 

z t: r.ivoi

NAJBOLJŠE ATLETINJE
JUGOSLAVIJE IN SLOVENIJE 

1962
100 m:
12.0 Luncer (M)
12.1 Stamejčič (O-S)

Leskova c (SO)
12.3 Simič (CZ)
12.4 Neogradi (Sen)

Perišlč (BS)
Serko (Rij)
Lubej (K)
Silan (K)

12.5 Jutronjič (MS)
Slovenija
12.7 Šerbec (K)

Cede (K)
Havlaš (Mar)

12.8 Sme (B)
Lubej (Mar)

2:j8.7 Gašparut (K)
2:19.7 Slamnik (K)
2:22.8 Udovč (T)
2:23.0 Zmejkova (RS)
2:23.2 Legiša (O-S)
2:23.4 Podmilščak (B)
2:23.0 Kalae (Za)
2:25.0 Maričič (ST)

Slovenija
2:25.1 Vidmar (Lit)
2:27.1 Čebela (K)
2:27.5 Tovornik (K)
2:27.7 Jelovnik (K)
2:28.9 Razpotnik (K)

povpreček 1961 2:23.7 
1962 2:24.4

80 m ovire:
11.0 Stamejčič (O-S)
11.5 Neogradi (Sen)
11.6 Babovič (M)
11.7 Ostrovška (B)
11.8 Kušec (SO)

Buranj (Sen)
,12.0 Šerbec (K)
12.1 Lubej (K)
12.2 Urbančič (K)
12.3 Popovič (CZ)

Slovenija
12.6 Pajnik (Mar)

Stožir (K)
12.7 Peče (L)
13.2 Škrjanec (O-S)
13.4 Šmid (B) 

povpreček 1961 12.68
1962 12.35

MILENA KAClC
12.9 Kramarič (K)
13.1 Srebot (RT) 

povpreček LRS

200 m:
24.4 Luncer (M)
24.8 Simič (CZ)
25.1 Leskovae (SO)

■ n-.. ne

višina:-
176 Gere (Voj) JR 
159 Podnar (M)
156 Ostojič (MS)

Jdg (M)
154 Mrinjek (SO)
153 Agodinl (Rij) 

Urbančič (K)
151 Perišlč (BS)

Stamejčič (O-S) 
150 Pajnik (Mar) 

Kladnik (K)

Slovenija 
148 Lubej (K)
146 Peče (L)
145 Stavbe (K) 

Korenčič (K) 
Mlzori (O-S) 
Skrjanc (O-S) 
povpreček

1961 12.64
1962 12.66

1961 146.6
1962 147.8

daljina:
5.96 Stamejčič (O-S) JR, SR 
5.70 Lubej (K)
5.61 Perišlč (BS)
5.56 Kušec (SO)

»Polet« razvršča najboljše športnike

SLOVENSKE ATLETINJE 
NAJBOLJŠE

Ženska atletika naše re
publike je tudi v letu 1962 
krepko ostala na prvem 
mesth v državi ne glede na 
to, da se je odstotek Slo
venk v desetoricah zmanj- 
jšal od 46,80 v letu 1961 na 
'44,10 lani.. Slovenske atleti
nje so še vedno jedro dr
žavne reprezentance, Kla- 
divar je ekipni prvak pri 
članicah in mladinkah, v 
vsaki kategoriji smo imeli 
še po 2 finalista zraven, 
mladinke Slovenije, so zma

razlike med prvo in deseto 
so v nekaterih primerih 
ogromne in vsekakor po
polnoma nenormalne. Kra
tek sprehod po posameznih 
panogah v slovenskem me
rilu nam bo v tej smeri po
vedal še kaj več.

V obeh panogah sprinta 
beležimo korak nazaj tako 
individualno pri večini, naj
boljših, kakor tudi v pano
gah kot celotali. 'Zlasti 
krepko so nazadovale v hi
trosti Silan, Šerbec in Ce
de, nasprotno pa so bile 
skoraj iz tekmovanja v tek
movanje hitrejše Lubejeva 
in Havlasova. Marjana Lu
bej je naš glavni up v 
sprintu, razen tega pa še v 
daljini in morda tudi pete
roboju. Niti deset tekačic 
pod 13 sekund na 100 m je 
skromna bilanca.

Tek na 400 m je pri žen
skah prehod s sprinta k 
srednjim progam. Silanova 
je ostala na čelu, vendar 
slabša kot lani. Ta panoga

ostale daleč zaostajajo, vsaj 
dva kvalitetna razreda.

Po odhodu Kotluškove in 
odstopu Usenikove (ta se je 
sicer letos ob koncu sezone 
vrnila, vendar skoraj 3 m 
zaostaja za svojimi nekda
njimi rezultati) nimamo več 
metalk mednarodne vred
nosti. Med desetimi »naj
močnejšimi« Slovenkami ni 
videti naslednice za prej 
omenjenima odličnima me
talkama.

Disk je prav tako disci-. 
plina brez napredka, še več, 
z očitnim nazadovanjem vr
ha lestvice in povprečka. 
Izgubljamo kontakt z med
narodnimi rezultati.

Stanje v metu kopja je 
zelo slabo, če si odmislimo 
rekorderko Kačičevo, ki 
nadaljuje svoj juriš na 50 m 
ter presenetljivo Urbanči- 
čevo, ki pa se je žal izka
zala le enkrat s tako do
brim rezultatom.

Zopet le eno ime, vse 
ostalo izredno skromno.

25.3 Stamejčič (O-S)
26.0 Doboši (Voj)

Cede (K)
26.1 Neogradi (Sen)

Silan (K)
Lubej (K) ■

26.3 Ostrovška (B)

Slovenija
27.1 Podmilščak (B)
27.2 Razpotnik (K)
27.4 Kramarič (K)
27.5 Slamnik (K) .
27.6 Šerbec (K) 

povpreček 1961 26.41
1962 26.66

400 m:
56.4 Simič (CZ) JR
58.3 Silan (K)
58.6 Rajkov (CZ)

Luncer (M)
59.4 Razpotnik (K)
59.5 Farkaš (Voj)
59.6 Slamnik (K)
60.0 Gmajničkl (M)
60.1 Podmilščak (B)

Slovenija
60.3 Legiša (O-S)
62.4 Udovč (T)
63.0 Hrobat (B)
63.1 Ramšak (L)
63.3 Dremelj (O-S)

povpreček 1961
1962 60.89

800 m:
2:11.6 Rajkov (CZ) JR 
2:14.7 Farkaš (Voj)

5.54 Mrinjek (SO) 
5.49 Jutronjič (MS) 
5.40 Matokovič (MS) 
5.39 Gašparovič (Sp) 
5.34 Agodini (Rij)
5.31 GaUjaševič (BS)

Slovenija 
5.22 Urbančič (K) 
5.20 Rupnik (O-S) 
5.18 Šerbec (K)
5.12 Lešek (K)
5.06 Škrjanec (OS)
5.04 Silan (K)
4.97 Ušaj (O-S)
4.96 Lubej (Mar) 

povpreček 1961 5.26
1962 5.24

krogla:
13.45 Perovič (Sen)
13.31 Bilič (M)

Hudobivnik (O-S)
13.23 Stamejčič (O-S) 
12.68 Kačič (BR)
12.24 Usenik (O-S)
12.42 Vukovič (Sen) 
12.35 Stilinovič (SV) 
11.98 Ceiesnik (O-S) 
11.88 Perišlč (BS)

Slovenija 
11.33 Jenuš (Mar)
11.31 Stropnik (B) 
11.15 Urbančič (K)
10.64 Potočnik (K) 
10.52 Cerar (O-S) 

povpreček

disk:
44.84 Celesnik (O-S)
44.00 Vukovič (Sen)
43.98 Hudobivnik (O-S)
39.66 Jenuš (Mar)
39.02 Kroflič (K)
38.75 Bilič (M)
38.36 Gromilovič (Sen)
37.74 Miletin (Sp)
37.65 Stilinovič (SV)
Slovenija 
34.86 Kačič (B)
34.47 Meznarič (K)

Skornik (K)
33.65 Pajtler (Mar)
32.08 Hočevar (Mar)
31.73 Kastelic (O-S)

povpreček 1961 38.10 
1962 36.88

kopje:
49.71 Kačič (B) JR, SR 
45.40 Urbančič (K)
42.45 Žunji (Sp)
41.31 Kanižaj (CZ)
41.08 Perovič (Sen)
40.94 Cvetetič (M)
38.65 Cirkovič (CZ)
38.53 Jusetič (Sar)
38.22 Menhart (Sen)
38.10 Mastnak (K)

Slovenija
37.46 Pajtler (Mar)
36.31 Usenik (O-S)

35.94 Celesnik (O-S)
35.00 Meznarič (K)
34.11 Stamejčič (O-S)
34.10 Mežek (T)
23.62 Skrjanc (O-S)

povpreček 1961 36.01 
1962 37.88

peteroboj:
4544 Stamejčič (O-S) JR, SR 
3940 Jutronjič (MS)
3929 Lubej (K)
3828 Urbančič (K)
3685 Perišič (BS)
3659 Ostrovska (B)
3619 Škrjanec (O-S)
3594 Agodini (Rij)
3548 Ostojič (MS)
3528 Šerbec (K)

4 X 100 m:
48.9 Kladivar
49.5 Mladost
51.3 Slavonija
51.7 Senta
52.0 Maribor
52.8 Branik
53.1 Olimpija-Svoboda
53.8 Spartak 

Ljubljana
54.0 Maraton
Slovenija 
54.7 Triglav .
55.6 Rudar
58.3 Partizan N. mesto

1962 11.97 
1962 11.84

OLGA ŠIKOVEC-LUNCER

TONI HIEBELER ,

mreži 3
MOŠTVO

Sestaviti pravilno moštvo je bilo zelo težko, kajti 
potrebni so bili številni pogoji. Alpinisti, ki so dovolj 
pogumni, da se navdušijo za tak podvig, so navadno 
trmasti. Končno je bilo treba računati, da se vzpon, 
ne da bi doživeli resnejših presenečenj, ne da prema
gati zgolj z obvladanjem tehničnih težav. Brezpogojno 
tovarištvo, topio človeško razumevanje in pripravlje
nost na medsebojno požrtvovalnost so morale biti 
osnova, da bi se lahko z vso silo in zaupanjem spopri
jeli z alpinističnimi problemi v steni.

Ze od samega začetka sem računal z navezo štirih. 
Štirje možje in štiri trme. Gotovo ima tudi naveza 
dveh upe na uspeh in bi nedvomno potrebovala manj 
časa, toda na račun zanesljivosti za to nisem bil nav
dušen. Naveza, ki jo sestavljajo štirje možje ima pri 
premagovanju težavnih in subjektivno nevarnih pod
ročij v steni vedno največje možnosti varovanja: pleza 
le eden, ki ga varujejo njegovi trije tovariši in sicer 
tako, da so v posebno dvomljivem položaju trije, ki 
varujejo razdeljeni na tri različna varovališča (z led
nimi in navadnimi klini). Bolje en dan dlje v steni, 
sem mislil, zato pa najmanjša možnost padca za ce
lotno moštvo. Najti tako moštvo se mi je zdelo mnogo 
težavne^e kot preplezati steno. S tem pa ni rečeno, 
da ni dovolj‘mladih plezalcev, ki bi si upali storiti tak 
podvig. Hotel sem v enaki vrednosti upoštevati ple
zalske sposobnosti kakor tudi človeške vrednosti.

Spomladi 1960, ko so se akti »Eigerjeva stena po
zimi« — tako piše z rdečo tiskanimi črkami na teh 
spisih — ie zaznavno povečali, sem našel v petindvaj
setletnem Monakovčanu, Wernerju Grossu, dragocenega 
človeka in prvovrstnega planinca, tverner Gross izhaja, 
kakor drugi številni uspešni alpinisti, iz trde šole 
peščenih gora Labe in se je v nekaj letih razvil v

mojstra v ledu. Za seboj je imel velike ponovitve: 
Aietschhorn — direktna severna stena, Dent d’Herens 
— severna stena, prvi zimski vzpon čez severno steno 
Piz Roseg v Bernini itd. Naše dejansko planinsko se
znanjenje naj bi bilo v proslulem 1400 metrov visokem 
ledenem žlebu severne stene Ortlerja. Temu sezna
njenju, kateremu predhodi nekaj skupnih plezarij, se 
je posrečilo in bilo spremljano s čudovitim primerom: 
Bavarčana Toni Kinshofer iz Bad IViesseeja in Anderl 
Mannhardt iz Rottach-Egerna sta si zastavila isti bin- 
koštni cilj in skupno z nama preplezala ledeni žleb.

Oba sem že dve leti poznal kot izredna plezalca 
v kopni skali, katerima so se posrečili veliki podvigi v 
Vzhodnih Alpah. Sedaj pa sta pokazala očitno znanje. 
Kinshofer, rojen 1943 in po poklicu mizar in Mannhardt 
kot delavec na žagi, star tokrat dvajset let, sta skrom
na fanta, ki se nista nikoli bahala s svojimi uspehi. 
V tveganih položajih sem ju videi mirna in vedno 
pripravljena pomagati. Štirinajst dni zatem sem pisal 
Kinshoferju in Mannhardtu in jima zastavil vprašanje, 
ali bi hotela sodelovati. Bila sta za to! Z navdušenjem, 
ki ga imajo le mladi, navdušeni alpinisti. Moštvo Je 
bilo nared. Obe navezi sta se domenili za skrben tre
ning v težavnih vzponih v Zahodnih Alpah. 2e junija 
sva bila z VVernerjem Grossem v Berneroberlandu: 
900 metrov visoka direktna severozahodna stena Ebnef- 
iuh, čudovita ledena stena, ki sva Jo brez težav pre
plezala. Potem, med počitnicami, je prišel nad nas 
velik udarec: v direktni severni steni zahodnega vrha 
Lyskamma naju je presenetil strahovit snežni vihar in 
naju sredi gladke, ledene stene prisilil na bivak. To 
je bila najhujša noč v mojem življenju. Werner Gross 
je utrpel na nogah zmrzline druge stopnje. Prsti na 
moji desni nogi so bili štiri tedne v nevarnosti, da bi 
jih morali celo amputirati. Na plezalski trening ni

bilo več misliti...
Tudi Kinshofer in Mannhardt, ki sta bila v skupini 

Montblanca, sta se borila s slabim vremenom. Posrečil 
se jima je orjaški jugozahodni steber Petit Druja. K 
vsej nesreči si je Werner Gross vtepel v glavo, da se 
bo takoj po dopustu poročil, s čimer se je naš cilj 
odmaknil v veliko daljavo. Malo kasneje sem se moral 
s težkim srcem odpovedati soudeležbo Wernerja Grossa. 
Njegova življenjska pot ga je vodila v Kolumbijo, v 
domovino njegove mlade žene. Ljubezen je bila moč
nejša od Eigerjeve stene! Sele konec septembra sem 
lahko ponovno nosil čevlje. Ob priložnosti tedna v 
Gesausu, velikega srečanja planincev, sem se sešel 
z danes 27-letnim Walterjem Almbergerjem iz Eisenerza 
(Štajerska). Nekaj let sem že sledil njegovemu planin
skemu udejstvovanju. Pomembne ponovitve v suhi 
skali, težavni prvenstveni vzponi in omembe vredni 
vzponi v Kavkazu, so zaznamovani v njegovem zelo 
obsežnem seznamu vzponov. Končno sem tudi vedel, 
da je se je Almberg avgusta 1960 pri zelo slabih vre
menskih pogojih s soplezalcem boril v severni steni 
Matterhorna. Trd človek s sončnim značajem, ki se 
mu je lahko zaupalo.

Ponovno smo bili štirje in ponovno sem lahko 
zaupal. Vprašanje, alt ne bi bilo bolje, če bi imeli s 
seboj tovariša, ki je poznal steno s poletja, Je bilo na 
dlani. Toda ravno tega nisem maral, ker sicer stena 
ne bi bila več popolnoma neznana.

PRIPRAVE
Novembra 1960 je dopisovanje med Eisenerzom 

(Almberg), Bad IViesseejem (Kinshofer), Rottach-Eger- 
nom (Mannhardt) in glavnim središčem Eigerjeve se
verne stene, v Monakovem — Reitmorstrasse 21, močno 
naraslo. Telefonski računi so iz meseca v mesec v 
zaskrbljeno velikem številu romali v hišo. Moja re
dakcijska sodelavka, ki je bila o vsem na tekočem, je 
pisala mojim tovarišem vse od prve do zadnje Eiger
jeve okrožnice — vse se je bolj ali manj vrtelo okoli 
treh glavnih problemov:

— bivaki,

Do jeseni sem imel v gorah skupno osemintrideset 
bivakov, sedem od teh pozimi. Po skrbnem študiju 
Eigerjeve severne stene, ne da bi imel izdelan raz

prehrana, 
možnosti umika.

členjen načrt vzpona, sem računal s pet do osem bi
vaki in s temperaturami med — 20 do — 30 stopinj 
Celzija. Pri normalnih vzponih, ki jih je možno opra
viti z največ dva do tri bivaki, je dosedanja oprema 
za bivak (puhasti jopič iz nepremočljivega biaga, puha
sti čevlji in za vsako navezo po ena bivak vreča iz 
prešitega perlona) popolnoma zadostovala. Jasno, da 
je v hudem mrazu obupno zmrzovalo, kar je zmanj
ševalo našo zmogljivost, ni pa imelo resnejših posledic. 
Vedeli smo namreč, da bi vrh lahko dosegli v enem 
ali dveh dneh in je bilo treba tako dolgo vzdržati. To 
je bilo negotovo in zato nismo mogli točno računati, 
kajti vsakdo je vedel, da stena tudi zadnji dan terja 
vse moči — in to po petih ali celo šestih prečutih 
nočeh!

Gotovo je: če bi imeli možnost, telesno in psihično 
ostati nespremenjeni, ali se celo odpočiti, bi bili kos 
tudi zadnjim težavam v zgornjem delu stene. Končno 
smo morali računati tudi s snežnimi viharji. Ob nor
malnih snežnih padavinah in vetru je iahko vedno 
sestopiti, toda v viharju ni mogoče misliti niti na 
vzpon niti na umik; morali bi v steni počakati na 
lepo vreme.

Himalajska oprema?
Na to sem seveda mislil; v stik sem stopil tudi s 

strokovno zvezo za perlonsko blago. Na poskušnjo sem 
prejel puhasto opremo iz perlona, ki jo je v Karako- 
rumu imel s seboj Tirolec Hias Rebitsch in se sestoji 
iz vreče za noge, segajoče do kolkov in puhastega 
jopiča, pripetega na vrečo za noge.

Ob dolgem zimskem prečenju glavnega grebena 
Karivendla, v božičnem tednu, sem v spremstvu Kins- 
hoferja in Mannhardta zbiral nadaljnje izkušnje. Po 
dveh bivakih pri —14 in —17 stopinj Celzija je bila 
garnitura trda in nerabna. Pokazala se je v celo slab
šem stanju, kakor obe normalni spalni vreči. Pri tem 
pa nismo preživeli celo noč v vreči za bivak; naši 
dihalni organi so bili na prostem in zaradi tega se je 
na notranji strani vreče lahko naredila le relativno 
majhna količina ledene skorje. Tretji bivak v tej 
opremi bi bil zelo neprijeten.

V Himalaji in Karakorumu, kjer je specialna opre
ma dokazala s v (Tl e vrline, je to drugače: noči so veči
noma preživijo v šotorih, tako da puhasta obleka ne 
pride v direkten stik z mokrimi notranjimi stenami 
šotora (če ni dvojnih šotorov).
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JjjtlSfl | III. novoletni pokal
mest v podvodnem ribolovu

i.oieja »ivovoietm pouiu
mest v podvodnem ribolo- 
lu« predstavlja najvišje pri
znanje zmagovalni ekipi in 
jo je treba osvojiti trikrat 
zapored, ali petkrat v pre
sledkih. To je delo kiparja 

Vinka Markoviča
orad, ugajev

i§| S
Z ‘k.mSe

Organizator novoletnega po
kalnega tekmovanja podvodnih 
ribičev je bilo športno ribiško 
društvo »Udica« v Malem Loši
nju. Ustanovljeno je bilo leta 
1956 in v njem so zbrani šport
ni ribiči Velega in Malega Lo
šinja, Nerezina in ostalih kra
jev. Danes je včlanjenih okoli 
250 domačih in približno 100 ri
bičev iz tujih držav. Med njimi 
so Italijani, Američani, Franco
zi, Avstralci in celo iz Costari- 
ke. Imajo tudi 30 pionirjev. Dru
štvo je član zveze za športni ri
bolov na morju in podvodne 
aktivnosti Jugoslavije in je pod 
okriljem Ljudske tehnike.

Mali Lošinj je zadnje dneve 
pred Silvestrovim preživel v 
tekmovalni mrzlici. Organizacij
ski odbor je imel polne roke de
la. Ob pomolu so bile privezane 
ribiške Jadje: Istranka, Omladi- 
nac, Tribunj in druge. Razen 
njih pa je bilo pripravljenih še 
kdo ve koliko manjših čolnov, 
ki naj bi služili posameznim 
ekipam na tekmovanju. Na glav
nem trgu ob pomolu so vihrale 
zastave držav udeleženk: Švice, 
Italije, Francije, Madžarske, 
Finske, Avstrije in Jugoslavije.

Zanimalo me je, kako so pri
šli na idejo organizirati to edin
stveno tekmovanje na svetu. O 
tem nam je povedal podpredsed
nik odbora tega tekmovanja 
Zvonko Balenovič: »Že dalj časa 
smo se ukvarjali z mislijo, da bi 
vsaj malo poživili zimski turi
zem v Lošinju. Druga mesta 
imajo festivale, koncerte in dru
go, mi pa imamo dobro in pri
jetno klimo, tako, da bi bila 
lahko tekmovanja tudi pozimi. 
Počasi je v naših glavah dozo
rel tudi datum 31. december. 
Nismo se zmotili, kajti letos je 
bilo prav v času tekmovanja 
okoli 100 tujih in 400 domačih 
turistov.«

Prvo tekmovanje leta 1960 je 
msinilo v skromnih razmerah. 
Prijavljene so bile le štiri eki
pe: Reka, Zagreb, Veli in Mali 
Lošinj. Zmagala je Reka pred 
Malim Lošinjem in Zagrebom.

• Ali poznate otoka Lošinj in Cres v Kvarnerju? Tesno sta povezana skupaj 
® in po mostu greste lahko iz Lošinja na Cres. Mestece Mali Lošinj ima da- 
© nes okoli 4500 prebivalcev. Ob priključitvi k Jugoslaviji je bil skoraj pra- 
9 zen. Prerokovali so, da bo mesto izumrlo. Toda začeli so prihajati in se 
9 naseljevati novi ljudje in mesto je spet oživelo. Danes so novi Lošinjčani 
9 doma iz Hrvatske, Slovenije, Srbije, BiH in Makedonije. Le-ti so se kmalu
• udomačili in Veli ter Mali Lošinj sta dobila novo podobo živih in naprednih
• krajev. Sicer pa je bil Lošinj v zgodovini znan zaradi hrabrih pomorščakov 

9 in odličnih graditeljev ladij ter jaht. Otok je zelo lepo razčlenjen in ima 

9 nmogo malih zalivov z lepimi plažami in morje je čisto in svetlomodro.

Leta 1961 pa je bila udeležba 
že številnejša. Razen domačih 
je nastopilo še precej tujih ekip 
iz Italije in Švice. Zbranih je 
bilo 15 ekip s 30 tekmovalci.
Zmagali so domačini — Mali 
Lošinj — za katerega sta na
stopila Ivo Lovrič in Zvonko 
Balenovič. Drugi so bili Itali
jani z otoka Elbe, tretja pa je 
bila ekipa Zagreba.

OPREMA TEKMOVALCEV
To, kar mi prej ni šlo v gla

vo, kako morejo ribiči decembra 
zdržati v morju po več ur pri 
temperaturi okoli 12 stopinj, mi 
je postalo takoj jasno, ko sem 
zagledal opremo tekmovalcev.
Vsi so imeli 3 do 5 mm debele, 
tesno se prilegajoče obleke iz 
plastične mase, imenovane neo- 
prem. Potrebne so hlače, bluze 
na zadrgo, nogavice, rokavice in 
kape. Na obraz pride še maska 
in tako ima podvodni ribič kaj 
malo direktnega stika z morjem.
Le pri vratu pride do kože ne
kaj vode, ki s temperaturo tele
sa ustvarja še en zaščitni sloj.
Na noge nataknejo plavhti in v 
roke podvodne puške. Tako so 
nared...

NENAVADNI TEKMOVALNI 
PRAVILNIK

Za marsikaterega je uganka, 
kako tekmujejo podvodni ribiči.
V točki 12 tekmovalnega pravil
nika piše dobesedno tole: Toč
kuje se vsaka ujeta riba v zo
ološkem smislu, ki je težka vsaj 
250 gramov. Ne točkujejo se gla- 
vonožci in raki .Vsak tekmova
lec dobi toliko točk, kolikor gra
mov ima ujeta riba in še 250 
točk. Torej, če je ribič ujel pol 
kilograma težko ribo, je dobil 
500 točk in še 250 točk za kos.
Razumljivo, da tekmovalci loyi- 
jo vse, kar jim pride pred pu-

Eden naših najboljših podvodnih ribičev Ivo Lovrič je prinesel iz 
vode plen. To je riba-konj, težka približno Ikg

ško. Pobirajo tudi rake, jastoge, 
raroge, lignje, kljub temu, da 
vedo da zanje ne bodo dobili 
točk.

ALI JE PODVODNO RIBIŠTVO 
ŠPORTNA PANOGA?

Na to vprašanje lahko odgo-

LETOS — REKORDNA 
UDELEŽBA

Za letošnje tekmovanje mest 
v podvodnem ribolovu je bilo 
prijavljenih rekordno število 
tekmovalcev iz sedmih držav. 
Italija je poslala 15 ekip s 30 
tekmovalci, Madžarska 4 ekipe 
ali 8 tekmovalcev, Avstrija 3 s 
6 tekmovalci, Finska in Švica po

vorimo pritrdilno. Res je, da ^ ekipo ali po 2 tekmovalca,
ulov za visi v veliki meri od sre- __________________________ _
če, vendar nam prav letošnji re- ————————————
zultati potrjujejo ,da so imeli Tekst: 
več uspeha tisti tekmovalci, ki »vim
so imeli večjo kondicijo, večjo SLAVKO TIRAN 
kapaciteto pljuč, ki so se glob
lje potapljali in dalj časa ostali 
pod vodo in imeli dobre živce.
Vse to se da doseči z vztrajno 
vadbo. Navadno ostane ribič pod 
vodo do največ ene minute, po
tem pa mora na površino po 
zrak. Toda Rečan Jerko Doman- 
čič je ostal pod vodo 4 in pol 
minute! Nekateri so mi pripo
vedovali, da so celo prenehali 
kaditi, ko so se začeli ukvarjati 
dosežen tudi svetovni rekord 
uloya. Na IV. evropskem prven
stvu leta 1957. je 43 ribičev-tek- 
movalcev ujelo 900 kg rib.

... >
Jugoslovanska šampiona Ivo Lovrič in Zvonko Balenovič letos nista imela preveč sreče. 

Ujela pa sta dva lepa jastoga, vendar tovrstna riba ne sodi v tekmovanje

TERENI ZA PODVODNI 
RIBOLOV

Tereni za podvodni ribolov 
so »terra incognita«. Njih ni 
mogoče videti in jih poznavalci 
samo slutijo. Toda to je skriv
nost. Noben podvodni ribič vam 
ne bo izdal »svojega« terena. 
Tudi v organizacijskem odboru 
so bili o tekmovalnih terenih 
zelo skrivnostni. Pripravljena so 
bila 4 območja, toda le na enem 
bo tekmovanje — kakršno bo 
pač vreme. Najbolj znan teren 
vsem ribičem na svetu je pod
ročje Punta Križa. Tu je bil 
s tem športom. Skratka tudi za 
tekmovalce — podvodne ribiče 
veljajo isti zakoni kot za šport
nike na suhem.

Večji razmah tega res lepega 
športa zavira predvsem draga 
oprema, saj stane okoli 100.000 
dinarjev in od tega so obleke za 
sedaj vezane izključno na uvozItalijanska ekipa Bologna kaže svoj ulov

Francija 2 ekipi — 4 tekmoval
ce in Jugoslavija 9 ekip z 18 
tekmovalci. Zdravniški pregled 
je bil strog in izločena sta bila 
1 Italijan in 1 Madžar.

Če računamo, da mora imeti 
vsak tekmovalni par svoj čoln 
s sodnikom in brodarjem, potem 
si lahko predstavljate, kako ve
lika je bila ta flotilja in koliko 
truda in naporov je stalo orga
nizatorje, da so zagotovili nemo
ten in brezhiben potek tekmo
vanja.

Dan tekmovanja, 31. decem
ber, je bil oblačen toda brez 
vetra in morje je bilo gladko 
kot ogledalo. Šli bomo torej na 
najlepše lovišče, na Punta Kri
ža. Tehnični odbor je opravil 
še zadnje naloge. Vsak tekmo
valec je dobil vrečko, v kateri 
je bil kruh, pašteta, sir, čokola
da, pomaranča in dober požirek 
konjaka. S to hrano naj bi se 
tekmovalci privezali dušo med 
samim tekmovanjem.

Z mornarsko točnostjo je vsa 
ta pestra flotilja zapustila po
mol v Malem Ix>šinju ob 8.30. 
Smer vožnje je bil mali, umetni 
prekop Privlaka, širok komaj 
kakih 7 ali 8 metrov. Čezenj je 
položen premičen most, ki ga 
odpira in zapira mostničar. Or
ganizatorji, ki so predvideli prav 
vse do zadnje podrobnosti, so 
pozabili obvestiti moža, ki od
pira morsko ožino z mostom. Vsa 
flotilja se je ustavila ,kaj ti Oži
na je bila zaprta. Ze itak velika 
nervoza se je spremenila v ne- 
potrpežljivost, ki je dobila svoj 
izraz v tuljenju ladijskih siren, 
glasnih klicih in v obupnih po
skusih ,da bi prišli v hišico na 
obali, kjer je bila spravljena ro
čica — ključ izhoda na odprto 
morje. Kljub vsemu je bilo po
trebno pol ure, da so našli moža, 
ki je odprl prehod, skozi kate
rega je zaplula flotilja v Lo- 
šinjski kanal in potem dalje 
proti Punta Križa na Cresu. Za
radi te nezgode se je začetek 
tekmovanja zakasnil za poldru
go uro. Tekmovalci so še žre
bali čolne, ki so bili opremlje
ni z motorji tovarne Tomos in 
z napisom mesta.
ZAGREB + LJUBLJANA == 

= ZCRICH
Na signal z rdečo raketo so tek

movalci urno poskakali v svoje čol
ne In odbrzeli na mesta, kjer so 
računali, da bodo imeli najboljši 
lov. Ker je bilo na nekatera mesta 
namenjenih tudi več tekmovalcev, 
Je veljalo pravilo, da Je lovišče ti

stega, ki je prišel prej. Zato Je bila 
ta dirka zelo zanimiva. Ostali so se 
morali umakniti na razdaljo 500 m. 
Edina ženska tekmovalka je bila 
simpatična 25-letna profesorica tu
jih jezikov Astrid Armanda. A s 
svojim možem Ing. Matkom živi v 
Švici, kjer je mož na praksi. Zato 
sta hotela oba nastopiti za Švico, 
za ZOrich. Toda glej smole. Sotek
movalca Matka Armande ni bilo In 
prav tako ne sotekmovalke njegove 
žene Astrid. Ing. Matko Je potem 
dobil drugega tekmovalca, in nje
gova žena pa se Je dogovorila z 
Ljubljančanom Borisom Rozmanom, 
ki Je prav tako ostal brez para. Do
govorila sta se In skupaj nastopila. 
Tako Je nastala zanimiva formacija 
Zagreb + Ljubljana = Zflrich.

USPEH LJUBLJANČANOV
Med favorite so šteli vsekakor 

Italijane in seveda Jugoslovane, med 
njimi tudi lanska zmagovalca Iva 
Lovriča in Zvonka Balenovlča. 
Mnogi so računali tudi na oba sino
va Balenovlča, Vladota in Dubrav
ka. Na ostale zastopnike »kontinen- 
talce« — Zagrebčane in Ljubljanča
ne ni nihče računal. Vsem Je bilo 
Jasno, da bodo Madžari zadnji, da 
bodo Avstrijci slabi In prav tako 
oba Finca.

Kontrolni čoln vrhovnega sodni
ka, na katerem smo bili tudi novi
narji in fotoreporterji Je ves čas 
tekmovanja krožil In kontroliral 
tekmovalce. Mi smo pa zvedavo 
ogledovali ulov, ki so ga do takrat 
že imeli In sproti ocenjevali kakšne 
uspehe bo dosegla ekipa. Približali 
smo se čolnu z napisom Ljubljana. 
Oba tekmovalca, 22-letni študent 
Ekonomske fakultete Jože Turk in 
32-letni strojni inženir Jože Žagar 
sta imela 1 uro pred koncem tekmo
vanja že lep plen. Na žici v čolnu 
Je bilo nanizanih lepo število rib, 
med njimi vsaj 2 kg težka morska 
mačka In še orade, ušate. In kdo bi 
vedel še imena vseh ujetih rib.

Točno ob 14.30 Je poletela z ve
like ribiške ladje Istranka rdeča 
raketa, znak, da Je tekmovanje 
končano. Čolni s tekmovalci so se 
začeli vračati na matične ladje. 
Prva sta prispela Rečana Jerko Do- 
mančič In Pero Senjanovič. Imela 
sta bogat plen, vreden ogleda. Ta
koj za njima lanskoletna zmagoval
ca Lovrič in Balenovič. Toda že na 
oko smo ocenili, da sta imela manj 
sreče kot Rečana. Tudi mlada brata 
Balenovič ju nista mogla prekositi 
In sta zaostala tudi za svojim oče
tom. Za njimi sta prispela simpatič
na Finca Raul Johnsson in Oscar 
Damsten. Johnsson ml je povedal, 
da Je dosegel danes svoj osebni re
kord In Je bil prav po otroško vesel 
svojega uspeha. Navdušenje, obču
dovanje In priznanje Je doseglo 
svoj višek, ko sta se vrnila na 
»Istranko« francoska tekmovalca 
Raoul Amarl in Lična Guy. Njihov 
ulov je bil tako velik (več kot 35 
kilogramov), da smo takoj vedeli, 
da ju najbrž ne bo nihče prekosil. 
Med obilico raznovrstnih rib so bili 
tudi trije težki ugorji in velika 
morska mačka.

Edina ženska tekmovalka je bila 
profesorica tujih jezikov, Za

grebčanka Astrid Armanda

VELIČASTEN SPREJEM 
V MALEM LOŠINJU

Tekmovalci so se vrnili na ma
tične ladje, se preoblekli in okrep
čali s toplo juho. Vse čolne, okoli 
50, so vlekle velike ribiške ladje in 
tako se je vsa ribiška flotilja vra
čala v Mali Lošinj. Spuščal se je 
prvi mrak, ko smo se začeli pri
pravljati za pristanek. Na pomolu 
so bili zbrani vsi prebivalci Lošinja, 
godba In v zrak so poletele razno
barvne rakete. Tekmovalci so bili 
pozdravljeni tako navdušeno kot, da 
so se vrnili domov olimpijski zma
govalci. Nekateri so mi zatrjevali, 
da Je na pomolu zbrano prav vse. 
Manjkali so menda le tisti, ki so 
bili bolni ali pa mrtvi.

Zdaj se Je začel najvažnejši del 
— tehtanje in točkovanje ulovljenih 
rib. Slo je do grama natančno. Ulov 
je bil Izreden. V pičlih 4 urah so 
ujeli več kot 430 kg raznih rib, toda 
zahtevam pravilnika Jih je ustrezalo 
okoli 380 kg.

Silvestrovanje v hotelu »Mlgnon« 
v Velem Lošinju Je bilo veselo in 
opolnoči, ko smo drug drugemu vo
ščili srečno novo leto so podelili 
zmagovalcem trofejo in pokale. 
Zadnja ekipa Je bila ekipa Madžar
ske. Tolažilna nagrada, ki so jo pre 
jeli ob navdušenem aplavzu je bila 
4 in pol kg ribjih konzerv, darilo 
zagrebške revije »Globus«.

Za zaključek naj vam povem, 
kje so končale ujete ribe. 1. januar
ja so pripravili tovariški večer, na 
katerem je okoli 300 gostov pospra
vilo na razne načine pripravljene 
ribe. Tako Je torej končal plen, ki 
smo ga v šali imenovali »Novoletna 
trofeja«. Da bi vam še pripovedoval 
o tem, kako nam Je teknilo, pa ni
mam več prostora.

Vrstni red ekip:
1. Marsej II.
2. Cagliari
3. Livorno I.
4. Marsej I.
5. Rijeka I.
6. Cres
7. Mali Lošinj n.
8. Mali Lošinj I.
9. Zagreb

10. Livorno II.
11. Ljubljana
12. Veli Lošinj
13. Trst I.
14. Rijeka H.
15. Monfalcone
16. Trst I.
17. Palermo
18. Trasviscosa
19. ZUrlch I.
20. V. Lošinj n.
21. Roma
22. Elba
23. Milano I.
24. Bologna II.
25. Helsinki
26. ZUrlch II.
27. Milano II.
28. Salzburg I.
29. Bologna I.
30. Salzburg II.
31. Budimpešta I.
32. Budimpešta II.
33. Obudu (Madž)

39.450 točk 
34.730 točk 
29.870 točk 
24.520 točk 
21.560 točk
20.450 točk 
19.370 točk 
18.740 točk
18.570 točk 
17.430 točk 
17.090 točk 
16.280 točk
15.720 točk 
14.420 točk 
14.120 točk 
13.600 točk
13.570 točk 
13.060 točk 
12.850 točk 
12.150 točk 
10.380 točk
9.960 točk 
9.540 točk 
9.490 točk 
7.980 točk 
7.860 točk 
2.600 točk 
2.340 točk 
2.070 točk 
1.606 točk 

870 točk 
640 točk 

brez točke
34. Ravena — diskvalificirana!

Vrstni red mest:
1. Marsej
2. Cagliari
3. Livorno
4. Reka
5. Cres
6. Mali Lošinj
7. Zagreb
8. Ljubljana
9. Veli Lošinj

10. Trst
11. Monfalcone
12. Palermo
13. Traviscoza
14. ZUrlch
15. Roma
16. Elba
17. Milano
18. Bologna
19. Helsinki
20. Salzburg
21. Budimpešta
22. Obudu (Madžarska)

Ribiška flotilja s tekmovalci vozi na mesto tekmovanja



4 VOIET 13. januarja 1963

....
D jtr n mrel — AAVSTRALIJA — AZIJA — WROPA — AFRIKA — AMERIKA

DOBER DAN, DOLAH JI — so hudomušno zapisali nekateri pod to 
fotografijo Laverja

19-krat zmagovalca
Avstralci izenačili količnik zmag z ZDA - V preosta
lih turnirjih zmagali Francozi in Angleži - Po sreča
nju Avstralija : Mehika Rod Laver prestopil v vrste 

profesionalcev

Kot je že znano, je pred dobrimi 
14 dnevi reprezentanca Avstra
lije z zmago nad Mehiko 5:0 že 
čejrtič zapored in enajstič v 
zadnjih 17 letih osvojila prvo 
mesto v tekmovanju za Davisov 
pokal. Ker sta prav Avstralija 
in ZDA bile v preteklih letih 
med zmagovalci in vodili tudi 
ogorčeno medsebojno borbo za 
prestiž, smo se zaradi zanimivo
sti odločili, da v skopih besedah 
zabeležimo nekaj zanimivosti. iz 
zgodovine tega velikega medna
rodnega tekmovanja.

Zadnja zmaga Avstralije je 
namreč tem bolj pomembna, ker 
so Avstralci s tem izenačili ko
ličnik zmag v neposredni med
sebojni borbi z ZDA na 19:19. 
Poleg Avstralije in ZDA so do- 
sedaj osvojili pokal edinole še 
Francozi in Angleži. In sicer: 
Francozi šestkrat v času med 
1927. in 1932. letom, medtem ko 
Angleži v presledkih med 1903. 
in 1937. letom devetkrat. Tako 
Francija kot Anglija sta nato 
sicer vedno sodelovali na tek
movanju, vendar njihovim igral
cem ni uspelo ponoviti uspe
hov iz preteklih let, saj se y 
večini primerov niso uvrstili 
niti v zaključni del tekmovanja. 
Prvič je bilo tekmovanje izve
deno v letu 1900 in je v presled
kih zaradi dveh svetovnih vojn 
bilo do sedaj organizirano 53- 
krat.

Prav v zadjih 25 letih pa sta 
bila neposredna tekmovalca 
prav Avstralija in ZDA. Le v 
zadnjih treh letih so bili v za
ključnem srečanju tekmovalci 
Avstralije, dvakrat Italijani in 
pred kratkim Mehika.

REZULTATI FINALNIH 
SREČANJ 3946—1062

1946 ZDA : Avstralija 4:1
1947 ZDA : Avstralija 4:1
1948 ZDA : Avstralija 5:0
1949 ZDA : Avstralija 4:1

1950 Avstralija : ZDA 4:1
1051 Avstralija : ZDA 3:2
1952 Avstralija : ZDA 4:1
1953 Avstralija : ZDA 3:2
1954 ZDA : Avstralija 3:2
1055 Avstralija : ZDA 5:0
1957 Avstralija : ZDA 3:2
1958 ZDA : Avstralija 3:2
1959 Avstralija : ZDA 3:2
1960 Avstralija : Italija 4:1
1961 Avstralija : Italija 5:0
1962 Avstralija : Mehika 5:0

Zanimivo je, da so vse zad
nje štiri zaporedne zmage pri
borili Avstraliji: Rod Laver, Roy 
Emerson in Neale Fraser. Sedaj 
pa se je Laver v svojem 24. letu 
starosti odločil, da zapusti vrste 
amaterjev ter se je vključil v 
tako imenovano Kramerjevo 
skupino, kjer je podpisal dve in 
polletno pogodbo. Svoj ognjeni 
krst v novem okolju pa je kaj 
slabo prestal. V soboto, 5., in 
v nedeljo, 6. t. m., se je v Mel
bournu pred 9000 gledalci pome
ril z rojakom Lew Hoadom in 
nato še s Ken Rosevallom. Obe 
srečanji je izgubil ,in sicer prvo 
z 8:6, 4:6, 3:6, 6:8, in drugo s 
3:6, 3:6 in 4:6. Ze v kratkem pa 
bo Kramar jeva skupina pričela 
s svojimi velikimi nastopi, kjer 
bo Laver lahko popravil svoj 
slab start v novem okolju.

Kot v vseh športnih pano
gah, tako so tudi v tenisu pri
pravili jakostne lestvice naj
boljših igralcev in igralk v pre
teklem letu. Naslednjo lestvico 
je sestavil priznani teniški stro
kovnjak Ned Potter (ZDA. Čla
ni: Laver (Av.), Emerson (Av.), 
Santana (Špan.), Fraser (Av.), 
McKinley (ZDA), Lundquist 
(Šv.), Mulligan (Av.), Osuna 
(Meh.), Krishnan (Ind.) in Stole 
(Av.) itd. Članice: Smith (Av.), 
Bueno (Br.), Hard (ZDA), Sus- 
man (ZDA), Schurman (Afr.), 
Haydon (An.), Sukova (CSSR), 
Priče (Afr.), Caldwell (ZDA), 
Moffitt (ZDA) itd.

Svetovm hokejski naslov za:

CSSR - USA - CCCP -
- SVERIGE?

Malo manj kot dva meseca nas še loči od pričetka svetovnega 
prvenstva v hokeju na ledu. Pred nekaj dnevi je mednarodni ho
kejski forum LIHG objavil razpored prijavljenih držav po sku
pinah. Igrali bodo takole: A skupina — Švedska, Kanada, ZDA, 
Sovjetska zveza, CSSR, Finska, Zahodna Nemčija ter zmagovalec 
kvalifikacijskega srečanja med Vzhodno Nemčijo in Norveško. V 
drugi skupini (B) se bodo merila naslednje ekipe: poraženec kvali
fikacijskega srečanja Vzhodna Nemčija : Norveška, Velika Brita
nija, Švica, Poljska, Romunija, Jugoslavija ter zmagovalec tekme 
Francija : Nizozemska. V zadnji skupini pa bodo gledalci v Stock
holmu videli igrati: poraženec tekme Francija : Nizozemska, Avstri
ja, Danska, Belgija, Madžarska in Bolgarija. Ob tem nas presene
čata predvsem dve stvari: 1. uvrstitev Jugoslavije v drugo skupi
no, kjer bomo verjetno krepko tepeni od večine, če ne prav od 
vseh, in 2. zamenjava Vzhodne Nemčije z Zahodno v prvi skupini, 
čeprav so bile prvotne vesti o uvrstitvi teh dveh ekip drugačne.

BOGATA SEZONA 
ŽE PRED PRVENSTVOM
Pri hokejistih je že običaj, 

da imajo v svoji razmeroma 
kratki sezoni mnogo manj te
kem med reprezentancami, kot 
npr. nogometaši. Kljub temu, 
da smo uporabili precej virov, 
smo našteli do 10. januarja sa
mo 29 mednarodnih tekem ev
ropskih reprezentanc med seboj 
ali z neevropskimi konkurenti. 
Tokrat pa velja kot zanimivo 
dodati, da so se skoraj vse naj
boljše ekipe že srečale med se
boj in tako vsaj delno omogo
čile napovedi. Velika petorica 
letošnjega prvenstva naj bi bile 
ekipe Sovjetske zveze, CSSR, 
ZDA, Kanade in Švedske. Samo 
ZDA so neznanka, ker niso 
igrale v Evropi, medtem ko pri 
ostalih beležimo naslednja med
sebojna srečanja:

CSSR : Švedska 6:2, 4:2 
Švedska : Kanada 7:0, 13:3 
CSSR : Kanada 9:4', 4:1 
CSSR : SZ 4:3, 3:3

1

in CSSR), igrajo tudi letos zelo 
dober hokej, imeli pa bodo tudi 
morda odločilno prednost v tem, 
da\bodo igrali na domačem igri
šču pred občinstvom, ki jih bo 
neumorno vzpodbujalo s klici 
»heja, heja Sverige« k ponovitvi 
lanskega uspeha. Lani je bil 
vratar glavni adut Švedov, tudi 
letos je obramba izredno trdna, 
vendar pravijo, da ima igralec 
le enkrat v svoji karieri tak 
svetel teden, kot ga je imel 
prav vratar na zadnjem prven
stvu.

Sovjetska ekipa je že resno 
postavila svojo kandidaturo po 
naj višjih mestih, pri čemer ima 
glavno oporo pri že dobro po
znanih igralcih tako imenovane 
srednje garde, srednji je v tem 
primeru označba za starost. Na
pad bratov Majorov z Almeto- 
vim je daleč najmočnejše udar
no orožje te ekipe, ki od leta 
1956 čaka na ponovno osvojitev 
najvišjega naslova. V Kanadi so 
se izkazali z odlično taktiko še 
posebej v času, ko so bili z 
igralcem manj in so zelo spret-

kih 10 enakih. Le več borbeno
sti in skupne igre lahko pripe
lje igralce v belih majicah z 
rdečim listom na prsih na zma
govalne stopnice na Švedskem.

Kot že rečeno, o ZDA imamo 
kaj malo podatkov. Vsekakor bo 
ameriška univerzitetna repre
zentanca, saj sicer amaterskega 
hokeja skoraj ni, močna, morda 
nekoliko manj kot na zadnjih 
prvenstvih, ko je dovolj enako
vredno posegla po najvišjih me
stih.

SP BOMO VIDELI TUDI MI
Evrovizija ima že pogodbo z 

organizatorji prvenstva, in sicer 
so plačali 72.200 dolarjev za 
pravico prenosa prav vseh te- 
tem turnirja za svetovno prven
stvo. Ker dokončnega razporeda 
tekmovanja še ni (žrebanje bo 
prihodnji teden), seveda še ne 
moremo reči, kaj bomo tudi pri 
nas dejansko videli, najbrž pa 
vse važnejše tekme A skupine, 
morda pa celo tudi kako tekmo 
naše reprezentance.

Organizatorjem se razen tega 
postavlja še eno zanimivo vpra
šanje. Ali bosta reprezentanci 
Vzhodne in Zahodne Nemčije 
igrali med seboj, če se bosta 
znašla po kvalifikacijah obe v 
A skupini? Kot je znano pred 
dvema letoma Zahodna Nemči
ja na prvenstvu v Švici ni ho
tela nastopiti proti ekipi NDR in 
je bila zato tudi kaznovana.

O pripravah in možnostih 
jugoslovanskih hokejistov za 
28. svetovno prvenstvo pa bomo 
obširno govorili v prihodnjih 
številkah Poleta.

! OD NEDELJE
I DO NEDELJE'
= ATLETIKA h
= MONTEVIDEO — Na tukajš- I
= njem mednarodnem mitingu je 
= v teku na 5000 m dolgi progi 
S zmagal Suarez (Argentina) 14:22,7 
E£ pred Cervanom (Jugoslavija) itd.
S Na 10.000 m dolgi progi pa Je
= zmagal Ambu (Italija) pred 
= zmagovalcem iz Sao Paola 
= Ameurjem (Francija) itd.

M HOKEJ
= Montreal — Izbrano moštvo
= ZDA, ki se pripravlja na bliž- 
= njo svetovno prvenstvo v Stock- 
= holmu je povsem nepričakovano 
= Izgubilo prijateljsko srečanje z 
=2 skoraj nepoznanim kanadskim 
= moštvom Leskin Branes. Konfi- 
= "ni rezultat srečanja se je nam- 
= reč glasil 6:4 v korist Kanadča- 
= nov.
= KOŠARKA
S Varese — Na tradicionalnem
= mednačodnem četrtem turnirju 
S »Trofeo Borghi« je že četrtič 
53 zapored zmagal domači Ignis. V, 
g= finalnem srečanju je lanskolet- 
= ni italijanski prvak šele v po- 
= daljšku premagal KK Beograd 
{= s 96:92 (84:84, 38:42). Slede: Pre- 
= alpi (Varese) In Bruxelles. 
s Madrid — V povratni tekmi 
g 6 kvalifikacijske skupine za ev- 
S ropskl pokal prvakov je Real 
3 katastrofalno porazil predstav-1 
S nika Portugalske »Benfico-1 
3 (Llssabona) s 110:47 (47:16). Real 
3 se bo sedaj pomeril v odločilni j 
S tekmi za uvrstitev v četrtfinale j 
3 še v dveh srečanjih s prvakom ] 
3 Grčije — Panathinaikos (Atene), i 
S Krakov — Poljski prvak Wi-
3 sla v prvih dveh kolih tekmo- 
3 vanja za evropski pokal prva- 
= kov res nima težkega dela. Se- 
= daj je zlahka tudi v povratni 
f= tekmi premagal predstavnika 
3 Nizozemske — Landlust z 90:57.1 
= V naslednjem — drugem kolu 
= pa se sreča s predstavnikom 
jg Luksemburga — BC Etzella.

M NOGOMET
3 BARCELONA — Meddržavna
== prijateljska tekma Izbranih re- 
3 prezentanc Španije in Francijo 
3 se je končala neodločeno 0:0. V 
S V reprezentanco tokrat ni na
šli stopil odlični Kopa, ki se je na. 
3 zadnji tekmi domačega prven- 
3 stva lažje poškodoval.
3 KAIRO — Na gostovanju po
= ZAR je naš državni prvak Par- 
= Sizan iz Beograda premagal iz- 
= brano reprezentanco ZAR z 2:1 
3 (2:1).3 ODBOJKA
= Casablanka — Na prvem kva-
= lifikacljskem turnirju za sode- 
= lovanje na Olimpijskih Igrah v 
g Tokiu, se je v naslednje kolo 
H uvrstila rezrepentanca Francije. 
=1 Rezultati: Maroko : Portugalska 
3 3:1, Francija : Portugalska 3:0 
3 in Francija : Maroko 3:2 (15:7, 
jg 12:15, 15:7, 6:15, 15:9).

illllllllllllll!lllllllllllllllllllli!lllllllll!llllll!lllll!lllllll!l!l!lllll!ll

na kratko - na kratko - na kratko
je
z vsemi tremi neposrednimi kon
kurenti in si je z doseženimi 
rezultati priigrala vlogo favo
rita na letošnjem tekmovanju v 
Stockholmu od 7. do 17. marca.

K letošnjim tekmam velja 
prišteti še turnejo reprezentance 
Sovjetske zveze v Kanadi, kjer 
so igrali 9 tekem, od tega do
segli 8 zmag in 1 poraz. Med 
ostalimi so premagali tudi Mont
real Junior Canadiens, ki bodo 
predstavljali Kanado na olim
pijskih igrah v Innsbrucku.

KAKO IGRAJO POSAMEZNE 
EKIPE

Ekipa, ki bo zastopala CSSR, 
na omenjenih tekmah je igrala 
brez nekaterih poškodovanih re
prezentantov, se odlikuje z ne
verjetno ostrim tempom igre, ki 
ga drži praktično od začetka do 
konca. Boljši del moštva je na
pad.

Švedi, evropski in svetovni 
prvaki 1962 (ob odsotnosti SZ

Reprezentanca Češkoslovaške 
torej bila na ledeni ploskvi

no zadrževali igro. Kondicija 
sovjetskih igralcev je že sedaj 
dovolj daleč pred začetkom ob
računa na Johanneshov-stadio- 
nu, ki bo sprejel do 15.000 gle
dalcev, odlična.

Kanado bo zastopala ekipa 
Saskatoon Quakers. V zibelki 
hokeja so menili ,da pošiljajo v 
Evropo zelo močno zastopstvo, 
vendar so jih rezultati tekem 
na stari celini poučili o nasprot
nem. Takoj so kvekerjem poslali 
pojačanja, vendar v nadaljnjih 
srečanjih ni bilo takih uspehov, 
ki bi zagotavljali vsaj medaljo, 
pa naj bo srebrno ali bronasto, 
če ne že zlato. Menda bo preko 
velike luže prišlo še nekaj biv
ših profesionalcev kot zadnje 
pojačanje. Značilnosti njih igre: 
branilci povprečni, brez »glave« 
in moči, vratar Campbell odli
čen, napadalci kot posamezniki 
zelo dobri, kot celota pa brez 
solidne kombinacijske igre. Po
znavalci pravijo ,da ima Kana
da trenutno v tako imenovani 
seniorski skupini amaterjev naj
manj 3 boljša moštva in še ka-

• V Braziliji, ki je prevzela organizacijo svetovnega prvenstva v košar
ki, ki bo v mesecu maju tega leta v Rio de Janeiru bo skupno sodelovalo 
13 izbranih reprezentanc. Sest (ZDA, SZ, Urugvaj, Portorico, Mehika, Čile, 
Jugoslavija in Brazilija) reprezentanc si je po znanem »ključu« že zagoto
vilo udeležbo, ostalih sedem pa bo znanih šele po zaključku kvalifikacijskih 
tekmovanj v večlh skupinah. Seveda pripravljajo organizatorji v Braziliji 
že vse potrebno, da bi tekmovanje kar najbolje uspelo. Pri tem pa seveda 
niso pozabili na svoje izbrano moštvo, ki naj bi tokrat pred svojim občin
stvom doseglo tudi temu primeren uspeh. Tako poročajo o novem odkritju 
med igralci. Nič manj kt 2,23 m visoki črnec Emil Rached je novo odkritje 
in izreden talent ter bo glavno orožje brazilske reprezentance.

• Vsi ljubitelji nogometa bodo lahko videli na televizijskih ekranih 
finalno tekmo za evropski pokal prvakov, ki bo 25. maja letos. Propagand
na komisija mednarodne nogometne zveze je namreč sklenila z Evrovizijo 
pogodbo za prenos tega srečanja. Za prenos te tekme iz Londona bo mo
rala Evroviziji plačati okoli 30.000 dolarjev.

• Na nedavnem prvenstvu Anglije v namiznem tenisu je prišlo do veli
kega presenečenja. Zmagal je namreč komaj 15-letni Chester Barnes. To 
Je v zgodovini angleškega namiznega tenisa in verjetno na svetu sploh 
najmlajši šampion posamezne države. Barnes je v odločilnem srečanju pre
magal znanega Alana Rhodesa 21:10, 15:21, 21:19 in 24:22. Mladi Chester je 
tako velika nada Anglije in verjetno bo že uvrščen tudi v izbrano moštvo 
Anglije na bližnjem svetovnem prvenstvu v Pragi, ki bo meseca aprila.

• Kot poročajo tuje agencije imajo izmed vseh nogometnih vratarjev 
na svetu menda najbolj mirne živce vratar Izbrane reprezentance ZAR 
Fayba. Na neki prvenstveni tekmi je bilo njegovo moštvo v taki premoči, 
da enostavno ni imel nobenega dela med svojimi vratnicami. Tako se je 
20 minut pred zaključkom tekme mirno vsedel ob vratnici ter pričel pisati 
na pisalni stroj, ki ga Je imel v torbici izza gola. Pisal je poročilo o tekmi. 
Po poklicu Je namreč novinar!

• Na agleški nogometni zvezi je v teku kaj nenavadna razprava. Re
šujejo namreč pritožbo nogometaša, ki je prijavil sodnika zaradi ne
športnega vedenja. Res kaj nenavadno, saj so podobni prime,-i v dosedanjih 
razpravah bili ravno obratni. Tokrat pa toži in prijavlja disciplinskemu 
sodišču srednji napadalec Manchestra U. in reprezentant Dennis Law in 
sicer sodnika Gllberta Pullina. Ker Je disciplinsko sodišče, oziroma tam
kajšnja sodniška zveza zavrnila pritožbo, se je Larv sedaj pritožil na naj
višji forum angleške nogometne zveze. Razprava je v teku, kako pa se bo 
končala, pa še ni znano.

Konec tega meseca In v začetku februarja, točneje od 26. Januarja do 3. februarja bo v Innsbrucku svetovno prvenstvo v bobu. 
Drzni možje-tekmovalcl se že pridno pripravljajo na prve nastope. Da pa je vožnja z bobom tudi zelo nevarna ,kaže tudi zgornja

slika, ko je dva tekmovalca boba na ostrem ovinku vrglo s sani.
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AKTUALNO

Visoka šola za telesno kulturo in njeni problemi
V torek prva skupščina Visoke šole za telesno kul
turo - Od prvih začetkov leta 1946 pa do danes - 
Največji problem so prostori - Vedno večja potreba 
po specializaciji in sodelovanju med vsemi visokimi 
šolami v Jugoslaviji - Čimprej je treba pričeti tudi 

z znanstvenoraziskovalnim delom.

V torek dopoldne bo v Ljub
ljani prva skupščina Visoke šole 
za Mesno kulturo, kjer bodo 
razpravljali o dosedanjem delu 
in o rezultatih, ki jih je dosegla 
ta šola. Seveda bodo na dnev

nem redu tudi vsi problemi in 
težave, ki jih bo morala Visoka 
šola za telesno kulturo premo
stiti v bližnji prihodnosti. Vi
soka šola za telesno kulturo je 
ena najpomembnejših institucij

na področju telesnokulturnega 
dela v Sloveniji. Ta skupščina, 
ki je prva v zgodovini Ste šole. 
je gotovo tako pomemben do-- 
godek, da je prav, če. ob njem 
zapišemo nekoliko vrstic.

Začetek vzgoje profesional
nih kadrov sega v leto 1946. ko 
so zaradi velike potrebe po stro-, 
kovnih kadrih izvajali le enolet
ne tečaje v okviru Zavoda za 
ftekulturo. V šolskem letu 1947/48 
je pričela delovati najprej tri
letna, nato pa štiriletna Srednja 
fizkulturna šola, kjer je končalo 
šolanje 130 učiteljev. Srednje
šolska izobrazba paL ni ustrezala

Na Dunaju zaplešejo vsak večer številne plesalke in plesalci. V veliki »Mestni dvorani« na 
Dunaju, nastopa namreč v dunajski reviji nad 50 drsalk in drsalcev, med njimi je mnogo takih, 
ki se ponašajo s številnimi najvišjimi naslovi prvakov v umetnem drsanju. V programu, ki je 
dolg najmanj tri ure, se lahko gledalec navdušuje nad komičnimi prizori pa tja do onih, ki so 
podobni borbi za najboljša mesta na kakšnem prvenstvu v umetnem drsanju, , ,'^S

Na naši sliki sta člana tega ansambla Emmy Puzinger in Fernand Leernaris. Puzinger je plesalka 
na ledu mednarodnega slovesa. Bila je namreč večkratna prvakinja Avstrije in zmagovalka na šte
vilnih mednarodnih tekmovanjih v umetnem drsanju. Leemans, po rodu Belgijec, se celo ponaša 
z naslovom bivšega svetovnega prvaka. Kadar zaplešeta zastaja dih tudi najzahtevnejšemu gledalcu.

Dunajska revija bo letos gostovala v mnogih evropskih mestih. Naše turistično podjetje Kom
pas pa je organiziralo ogled te prireditve v Celovcu, saj bo celoten ansambel te zares edinstvene 
revije nastopal nekaj dni v februarju tudi v glavnem mestu Koroške.

<sAAAAAAAAAAAAAAAAAAAAAAAAAA^A/^iA/WVSAAA/VSAAAAAAAAAAAAAAAA/S/SAAAA/VS(^
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PISMA
Slovenije

MARIBOR ____
Nogomet — Občnega zboru no

gometnega kluba Železničar se je 
udeležilo blizu 100 članov, prisotni 
pa so bili tudi predstavniki druž- 
beno-političnih organizacij in osta
lih mariborskih klubov. Največ po
hvale so bili deležni člani, ki so po 
jesenskem delu prvenstva Slovenije 
presenetljivo na 2. mestu. Predsed
nik kluba tov. Standekar je dejal, 
da takšne uvrstive niso pričakovali 
niti največji optimisti, saj so kot 
novinci želeli le obstanek v ligi. 
Mimo članov so se odlično izkazali 
tudi mladinci, ki so trenutno naj
boljši v Sloveniji. Za vse te uspehe 
imajo nemalo zaslug požrtvovalni 
trenerji Kučer, Stiftar in Frangež, 
ki obetajo za spomladanski del še 
lepše uspehe.

Smučarski skoki — Smučarski 
klub »Maribor« je na 25-m skakal
nici ob Železničarskem domu na 
Pohorju priredil že druge letošnje 
tekme v smučarskih skokih. Zaradi 
močne odjuge je bila udeležba ne
koliko slabša, tekme pa kljub temu 
zanimive. Rezultati:

Člani: Pesek 210 (21, 21), Čolnar
208,5 (21, 21), Lešnik 194,5 (19, 20), 
Senica 188,5 (18,5, 19) itd.

Mladinci: Valter Valenti 200,8
(17,5, 18), Kokol 182,9 (16,16), Milan 
Valenti 178,6 (16,5, 16) Itd.

Odbojka — Znani igralec Brani
ka in jugoslovanske državne repre
zentance Urnaut bo ponovno pristo
pil k ravenskemu Fužinarju. Mimo 
njega bodo Ravenčani okrepili svoje 
moštvo še z bivšim članom »Ljub
ljane« Virnikom.

MURSKA SOBOTA
Strelstvo: Na občnem zboru

strelske družine Cankova so skle
nili, da bodo v kratkem pristopili 
h gradnji malokalibrskega streli
šča, ki jim je nujno potreben, saj 
družina šteje okrog 150 članov. Na
dalje so sklenili, da bodo v Ger- 
linčih ponovno ustanovili strelsko 
družino, ker je za strelstvo v tem 
kraju veliko zanimanje.

Košarka: Na košarkarskem tur
nirju šolskih športnih dništev. ki 
je bil v Rakičanu je sodelovalo 5 
ekip in sicer: Elan, SSTV in Sloga 
iz Murske Sobote, Tehnična srednja 
šola Lendava in SKS Rakičan. Na 
turnirju je zasedla prvo mesto eki
pa Elana, ki je v finalnem sreča
nju premagala SšTV z rezultatom 
50:45. Druga je bila SSTV, tretja 
TSS Lendava, četrta Sloga in peta 
SKS Rakičan.

CELJE
Vaje na orodju — Na okrajni 

konferenci za vaje na orodju so 
udeleženci ugotovili, da je ta šport
na zvrst v celjskem okraju v pre
cejšnjem upadanju, pa čeprav ima 
večje število društev ugodne pogo
je za delo na tem področju. Osnov
na pomanjkljivost je pomanjkanje 
ustreznega vaditeljskega in trener
skega kadra. Na konferenci so skle

nili, da bodo mesečno prirejali dvo
dnevne seminarje, na katerih bodo 
seznanjali vaditelje in vaditeljice 
vseh partizanskih in šolskih šport
nih društev z metodskim proučeva
njem elementov v vajah na orodju. 
Posebno skrb bodo posvetili pionir
skim oddelkom, kjer je precej zani
manja za vaje na orodju. Udeležen
ci konference so izvolili enotno 
okrajno komisijo za vaje na orodju, 
v kateri so predstavniki iz vseh 
občin. Vodil pa jo bo prof. Jule 
Ermenc.

vedno večjim potrebam in leta 
1953 je bil ustanovljen Inštitut 
za telesno kulturo, leta 1956 pa 
se je le-ta preimenovala v Višjo 
šolo za telesno kulturo. Šolo je 
absolviralo v petih letih 107 slu
šateljev, od teh pa jih je do 
konca leta 1962 diplomiralo 31. 
Junija 1960 je bil sprejet zakon 
o Visoki šoli za telesno kulturo, 
ki je organizirana po sistemu 
dvostopenjskega študija. Prvo 
stopnjo je do konca študijskega 
leta 1961/62 absolviralo 71 štu
dentov, diplomiralo pa 39. Na 
dragi stopnji je vpisanih 35 red
nih in 3 izredni študentje.

Menda je največji problem 
Visoke šole za telesno kulturo 
v tem, da pravzaprav nima svo

jih prostorov in je njeno delo
vanje večkrat improvizirano. 
Kapacitete prostorov na Taboru 
so izredno majhne, primanjkuje 
tudi terenov ža vadbo ter so si 
morali pomagati z igrišči Slova
na na Kodeljevem, z napravami 
športnega parka inž. Bloudka, 
bili pa so tudi gostje študijske 
telovadnice v Tivoliju. Seveda 
tako velika raztresenost prosto
rov povzroča velike težave pri 
sestavljanju urnika, študentom 
pa povzroča veliko izgubo časa. 
Prav zaradi teh težav s prostori 
je bilo praktično znanje študen
tov večkrat precej pomanjkljivo, 
saj se v teh skromnih pogojih 
niso mogli naučiti predpisane 
snovi.

Kaže, da bo ta težava v le
tošnjem letu precej omiljene* 
ker bo Visoka šola za telesno 
kulturo dobila nove prostore na 
Kodeljevem. Upanje je, da bo 
selitev v nove prostore že v za
četku študijskega leta 1963/64.

Visoka šola za telesno kul
turo je organiziraal tudi vrsto 
tečajev, predvsem za smučanje 
in plavanje. Poleg tega opravlja- 

: jo vsi študentje tudi 7-dnevne 
planinske ture. Zaradi pomanj
kanja finančnih sredstev pa so 
bili ti tečaji v zadnjem času 
krajši, kar je seveda tudi vpli
valo na skromnejšo raven zna
nja. Smučarski tečaji se po na
vadi odvijajo v Kranjski gori, 
medtem ko imajo plavalne te
čaje v Rovinju. Glede plavanja 
bodo z novim šolskim letom 
znatno ugodnejši pogoji, ker bo 
v novem šolskem poslopju tudi 
plavalni bazen.

Naloga Visoke šole je tudi, 
nuditi vso strokovno pomoč pri 
vzgoji kadrov za potrebe družbe
nih organizacij. Strokovnjaki 
šole so sodelovali na najrazlič
nejših tečajih za športne in
štruktorje in trenerje, vendar 
so bili ti tečaji večinoma ne
sistematični ,pogoji dela pa sla
bi. Na pobudo Zveze za telesno 
kulturo Slovenije naj bi skupno 
ustanovili republiški center za 
vzgojo in izpopolnjevanje ka
drov pri Visoki šoli. Na eni Stra
hi gre za smotrno izkoriščanje 
predavateljskega kadra, na dragi 
strani pa za izkoriščanje mo
derno opremljenih vadišč, za 
skupno skrb za sodobna učila, 
učbenike in podobno.

Telesna kultura je tako raz
vejano strokovno področje, da 
slušatelj nikakor ne more ob
vladati dovolj temeljito vseh 
športnih panog in drugih pod
ročij dejavnosti. Zato je popol
noma jasno, da se je pokazala 
potreba po usmerjanju v spe
cializacijo. Slušatelji se za sedaj 
usmerjajo v naslednje smeri.

® Šolska telesna vzgoja je ob
vezna smer za vse študente. Po
leg tega pa se lahko specializira 
na naslednjih področjih:

1. športna rekreacija,
2. preventivna gimnastika,
3. tekmovalni šport (atletika, 

smučanje, nogomet, košarka 
ipd.),

4. publicistika in propaganda,
5. študijsko proučevalno delo.

REZ ER VIR A N O ZA RRAL_C_E
mt ATIOST OBSTAJA skušamo ustreči željam čim Širšega kroga naših bral-
MLADOST OBSTAJA cev bi s0 nam tudi v pismih priporočali in svetovali.

Sem ljubitelj hokeja na ledu, rad pa tudi prebiram q kot svetujcte tokrat vi. Vedeti morate, da je 
naš športni list Polet. Ker vem, da večkrat ustrežete s storom večkrat velika težava, zlasti poleti, ko na- 
željam bralcev, vas prosim za kratek odgovor. Prejšnji stJ ,0 številni športniki v različnih panogah, v ligah 
mesec je v Ljubljani gostoval HK Mladost, ki je pre- turnirjih, ko gre za točke in za razvrstitev na pr-

Zevma Franc, Bled tak0 ),01i0 vsj ljubitelji te umske igre prav gotovo 
prišli na svoj račun. Vedeti morate, da ta poročila in

v hXjs«uKbraatikn0 p"a ”̂0 zardi
ščak lbivši Zagreb) in Mladost. mivi, čeprav v skrajšani obliki. S tem upamo, da smo

NASLOV NK OLIMPIJA ustregli vaši in prošnji mnogih ljubiteljev šahovske
Prosim vas, če mi v rubriki »Rezervirano za bralce« igre.

Olfmp?£f ^"df botte ustregli MUtaa NEKAJ O NOGOMETAŠIH HAJDUKA
Krošnja Jadran, Sarajevo ka^išete r°d ^“'/p^le^ P?o|l bf vas

Ze v prejšnji številki našega lista smo odgovorili za nekaj pojasnil. Lani se 3e P^doval bivši vratar 
enemu izmed bralce vda Je ^Olimpija na- nastopal v Aehe-
slednji: Ljubljana, stadion, Vodovodna ulica. bo «fklruePrXtomannia a?i pa se bo vrnil v svoj matični

„ klub Hajduk? Zanima me tudi, kje je trenutno bivši
ŠAHOVSKE VESTI V POLETU nogometaš Hajduka Žanetič? Morda vam je kaj znano

Rad prebiram Polet, imam pa tudi nekaj pripomb tudl 0 tenlj če bosta Tomljenovič od Borca in Duspara 
in želja, ki bi jih rad razložil članom vašega ured- od Zeljezničara okrepila vrste Hajduka. Prosil bi tudi 
ništva. Gre zaradi šahovskih vesti. Res je, da dnevno za nasiove teh igralcev.
časopisje mnogo piše in poroča o šahovskih novicah. Vlado Kalajzič, Bled
prinaša reportaže in strokovne komentarje, toda prav
bi bilo da tudi Polet posveti šahu večjo pozornost. Najprej naj vam, kakor ostalim našim bralcem, ki 
Rad bi vam povedal, da je za šah med šolsko mladino pijej0 našemu uredništvu za rubriko »Rezervirano za 
veliko zanimanje. In če mladina prebira Polet, potem iJraice«) povemo, da v bodoče ne bomo več odgovar- 
bi bilo prav, da med drugimi novicami lahko prebere jali na vprašanja, na katera smo že odgovorili ob dru- 
tudi šahovske zanimivosti. Tako pa se zgodi, da morajo gih prn0žnostih, torej ne bomo ponavljali istih stvari, 
mladi bralci Poleta, kupovati tudi druge časopise samo jn 2raven še to, da nima pomena spraševati naše 
zato, da bi lahko zvedeli kaj več o naših šahistih in uredništvo stvari, o katerih vam verjetno ne bi mogle 
seveda tudi o večjih in manjših šahovskih turnirjih, odgovoriti niti osebe, o katerih vprašujete. Tako npr. 
Prav zaradi tega bi vas prosil, če bi bilo mogoče, da b0nkretno danes na vaša vprašanja v tem pismu: kako 
tudi Polet objavlja ne samo komentarje, ki ste jih naj vemo, aij bo Beara še nastopal za ta ali oni klub, 
pravkar začeli objavljati, temveč tudi druge šahovske b0 tega verjetno še sam ne ve, saj je njegova po- 
novice, ki jih sicer ne zasledimo tako pogosto v dnev- sk0dha tako težka — o tem smo pisali na široko — da 
nem časopisju. Želel bi kaj več zvedeti o naših moj- nltl on niti pravniki, ki ga zdravijo, še danes ne 
strih in velemojstrih, o njihovih nastopih, pa naj bodo m0rejo odgovoriti, kdaj bo rana popolnoma zaceljena, 
slabi ali dobri. Te pripombe, če dovolite, so po mojem ka, šeIe 0 tem kdaj bo igral. Mimogrede naj omenimo, 
in po mnenju mnogih bralcev upravičene. Ce boste da je Beara že lani izrazil željo, da bi rad končal svojo 
imeli razumevanje tudi za šahovske bralce, potem bo bogato kariero v svojem matičnem klubu — Hajduku, 
krog bralcev Poleta, ki jih je prav gotovo veliko, še Za žanetiča vemo, da je ob neki priložnosti ostal zunaj 
večji. in da se ne namerava več vrniti v domovino. Kako je

Kovač, D., Lončarevcl 48 2 njim, tega vam ne moremo sporočiti, ker ne vemo,
kje je in kakšni so njegovi nameni. O tem, če bosta 

Gotovo ste opazili, da smo začeli z objavljanjem Tomljenovič in Duspara okrepila vrste Hajduka, pa je 
šahovskih komentarjev. Res je, da smo nekaj časa najlepše, če pišete upravi kluba na naslov: NK Haj- 
prenehall objavljati kakršnekoli šahovske vesti, vendar duk, Split.

Največ študentov se je odlo
čilo za področje preventivne 
gimnastike. Zanimivo pa je, da 
je med izrednimi študenti veliko 
zanimanje za športno rekreacijo 
in posamezne športne panoge. 
Pri organizaciji učne prakse so 
se pokazale velike težave zaradi 
neurejenih razmer pri nekaterih 
osnovnih organizacijah in neza
dostnega razumevanja podjetij. 
Edino Zveza za telesno kulturo 
Slovenije je priskočila na pomoč 
z dotacijo 400.000 dinarjev, kar 
bo dovolj za najnujnešje po
trebe usmerjanja v tekmovalni 
šport, se pravi za izobraževanje 
trenerjev.

Ingolič - 
trener?

Približno pred dvema mese
cema je ljubitelje atletike raz
burila časopisna vest, da je od
lični slovenski tekač na srednje 
proge Borut Ingolič prestopil k 
zagrebškemu Dinamu. Mnogo je 
bilo vprašanj »zakaj« in mnogo 
odgovorov, ki pa so bili večino
ma ugibanja. Poskusili smo priti 
stvari do dna. Uspelo nam je 
samo delno.

Atletska zveza Slovenije urad
no ne ve o tej zadevi praktično 
ničesar razen tega, da je Dina
mo s kopijo pisma, sicer pisa
nega Olimpiji-Svobodi, informi
ral, da nimajo nič proti, da In
golič zopet zapusti njihov klub. 
Neuradne informacije so bilo 
bogatejše in so se strnile v ne
kako naslednja dejstva: Ingolič, 
ki je boloval približno leto dni, 
je želel zapustiti Olimpijo-Svo- 
bodo in se je najprej obrnil na 
AK Ljubljano, kjer pa si niso 
upali prevzeti odgovornosti za 
atleta, ki je bil razmeroma težko 
bolan in kateremu zdravniki niso 
priporočili nadaljevanja tekmo
valne kariere. Naslednja pot je 
bila k zveznemu trenerju za 
srednje in dolge proge Leu 
Langu v Zagrebu, ki je istočasno

AS TELEOBJEKTIV

Poseben problem pri usmer
janju v specializacijo je majhno 
število študentov, ki se odločijo 
za posamezno področje. To zelo 
povečuje stroške in bo treba ta 
problem v prihodnje reševati v 
sodelovanju z dragimi visokimi 
šolami v Jugoslaviji. Seveda bo 
treba za tako sodelovanje naj
prej vskladiti študijske načrte, 
čeprav tudi sedaj razlike niso 
zelo velike (velja predvsem za 
ljubljansko in beograjsko visoko 
šolo).

Visoka šola za telesno vzgojo 
mora tako kot vsaka visoko
šolska ustanova skrbeti za znan
stveno raziskovalno delo. To je 
namreč pogoj za kvaliteto po
uka, kot tudi za napredek te
lesne kulture v republiki sploh. 
Za sedaj so za razvoj razisko
valne dejavnosti na šoli še pre
cejšnje ovire, vendar kažejo od
govorni činitelji za to panogo 
dejavnosti na šoli veliko razu
mevanje. Ze v bližnji prihodno
sti bo morala šola tudi na tem 
področju opraviti svoje, čeprav 
so precejšnje težave s primer^ 
nimi kadri, prostori in finanč
nimi sredstvi.

Visoka šola za telesno kulturo 
je v teh letih svojega dela brez 
dvoma storila velik korak na
prej, čeprav se je borila z naj
različnejšimi težavami. Sedaj, ko 
se tudi pogoji dela izboljšujejo, 
je pričakovati, da bo leto 1963 
mejnik v organiziranem, znan
stveno raziskovalnem delu na 
področju telesne kulture v Slo
veniji.

tudi trener Dinama. Ta in klub 
sta pokazala pripravljenost pre
vzeti atleta, vendar pa sta se ga 
po razgovoru z nekaterimi 
ljubljanskimi strokovnjaki zopet 
odrekla. Formalno je torej In- 
golifi še vedno član ljubljanske 
Olimpije-Svobode.

Iskali smo funkcionarje tega 
kluba in nazadnje našli trenerja 
Gustiko Ivkoviča, ki nam je la
hko vso zadevo nekoliko osvetlil. 
Povedal je, da je odlični tekač 
na vsak način želel povratek na 
atletsko tekališče in da se je 
poleti že tudi lotil treninga; ka
že pa da ■ sam ni bil zadovoljen 
s svojimi fizičnimi zmogljivost
mi in je treniranje skoraj v ce
loti opustil, istočasno pa pred 
nekaj meseci tudi izrazil željo, 
da bi počasi prešel med trenerje. 
Rad bi namreč, poskusil s treni
ranjem skupine tekačev na 
srednje proge — novincev. Za 
zdaj je ostalo smo pri želji, ki 
iz različnih razlogov ni bila 
ostvarjena.

Ob tem se nam odpirata dva 
aspekta: Ingolič — aktivni
športnik in Ingolič — atletski 
delavec. Najbrž je športna pot 
odličnega tekača končana (zdrav
niki tega ne trdijo kategorično, 
pač pa dajejo tej rešitvi 80 
če je taka matematična oblika 
izražanja na mestu). Zal, kajti 
Ingolič še ni dosegel svojega 
vrha. Vendar se nam zdi, da je 
v danih pogojih mnogo pamet
neje iti po drugi poti: se pravi 

—omogočiti Ingoliču, da se brez 
prehudih težav vrne k atletiki, 
ki mu je očitno zelo pri srcu. S 
tem bomo obdržali temu športu 
človeka, ki je že vložil vrsto let 
v športno udejstvovanje, si na
bral v tem času obilo izkušenj 
in lahko tvorno pomaga pri iz
biri in dvigu mladih atletov. Ob 
pomanjkanju trenerjev in orga
nizatorjev bi morali vsako to
vrstno željo podpreti z vsemi 
silami in raje nehati razprav
ljati o tem ali Ingolič še lahko 
teče, pa tudi o tem kako je po
skusil nadaljevati svojo atletsko 
pot.

OBISK PRI TELESNOVZGOJNIH ORGANIZACIJAH

Leto največjih
uspehov NTK Odred

Pred dnevi so se člani na
miznoteniškega kluba Odred že 
desetič zbrali na rednem letnem 
občnem zboru. Igralci, simpati
zerji in funkcionarji kluba so z 
veseljem obračunali preteklo se
zono, saj je bila to ena naj
uspešnejših v vseh 10 letih ob
stoja kluba. Iz poročila dolgo
letnega sekretarja tov. Dušana 
Novaka je bilo moč razbrati ve
liko voljo do dela, kar je tudi 
dalo lepe uspehe. Člani NTK 
Odred so lani vadili v mali te
lovadnici osemletke na Prulah, 
kjer so naleteli na veliko razu
mevanje. Zal pa v teh skrom
nih prostorih klub ni mogel po
večati števila novih tekmoval
cev. Prav zato so ustanovili na
miznoteniške šole, ki so delova
le v Tobačni tovarni, v šoli v 
Mostah in tudi na Prulah. Od 
tu so potem dobili najperspek
tivnejše mladince, ki so jim po
svetili še večjo pozornost. Šte
vilo članstva se je tako dvignilo 
na 340.

Kvaliteta v klubu se je iz
boljševala tudi potem, ko je v 
jeseni 1962 prišlo do združitve z 
NTK Ljubljana. V sezoni 
1961/62 so mladinci osvojili vse 
naslove republiških mladinskih 
prvenstev, pa tudi v zveznem 
merilu so se odlično uveljavili. 
Na državnem prvenstvu za leto 
1962 so osvojili 75 % vseh dr
žavnih naslovov. Najbolje sta se 
izkazala oba državna reprezen
tanta Edo Vecko in Cirila Pirc, 
'ki sta osvojila 4 članske in 2 
mladinska naslova. Ekipa Odre
da je osvojila v I. zvezni ligi 3. 
mesto, mladinci pa so postali 
državni prvak. Igralci Odreda 
so dosegli tudi lep uspeh v tu
jini in z raznih strani Evrope 
prihajajo številne ponudbe za 
nastope te ekipe.

Posebej pa moramo omeniti 
nastope Vecka in Pirčeve v dr

žavni reprezentanci. Oba sta so
delovala na evropskem prven
stvu v Berlinu, kjer je 'Jugo
slavija dosegla pomembne uspe
he. Nastopila pa sta tudi na 
vseh pomembnejših mednarod
nih srečanjih in častno zastopa
la barve naše države.

Druga plat medalje, ki so jo 
tudi obravnavali na občnem 
zboru, je denarno iiprašanje. 
Leta 1961 je Odred prvič po S 
letih dokaj uspešnega delovanja 
prejel dotacijo Mestnega sveta v 
znesku 600.000 dinarjev. Ze na
slednje leto je bila ta vsota 
zmanjšana na 400.000 dinarjev, 
kar pa je za tako obsežno de
lovanje kluba zares zelo malo. 
Prav zato so se morali neumor
ni funkcionarji večkrat zatekati 
k privatnim posojilom.

Zborovalci so se tudi teme
ljito pomenili o priključitvi, 
oziroma prestopu Odreda v ŠD 
Olimpija in se za prestop so
glasno izrekli. Ob koncu so se 
člani kluba zahvalili za požr
tvovalno 10-letno delo svojemu 
predsedniku tov. Antonu Pod
gorelcu, ki je z velikimi teža
vami, toda z ogromno požrtvo
valnostjo uspešno vodil klub od 
njegove ustanovitve. Zahvalili 
sp se tudi dolgoletnemu sekre
tarju tov. Dušanu Novaku, ki je 
bil vsa leta velika opora klubu.

OBVESTILO
»AK Ljubljana« obvešča vse 

svoje člane, da bo letna skup
ščina kluba v ponedeljek, 14. ja
nuarja ob 19. uri na direkciji 
JDŽ v stekleni dvorani, vhod iz 
Pražakove ulice.

AK Ljubljana
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enega skupnega treninga. Ce- 
prav vem, da bo osnova repre
zentance moštvo Jeseničanov, je

OD MESECA OKTOBRA TRENIRA HOKEJSKO MOŠTVO OLIM
PIJE ČEŠKI TRENER ZBYNEK KUNA. ZAPROSILI SMO GA, NAJ
NAM OPIŠE SVOJE MNENJE O VREDNOSTI JUGOSLOVANSKEGA -------- --------------- ------------------------ •>-
HOKEJA. ČEŠKI STROKOVNJAK JE BIVŠI HOKEJIST LirAšKm Potrebn°> da bi se igralci že 
MOŠTEV ttvt LIGAŠKIH danes med seboj poznali kot ho-
musiEV CSSR IN ABSOLVENT VISOKE TRENERSKE SOLE ZA --------- -- -• -■
HOKEJ. KER ŽIVI ŽE TRI MESECE MED NAŠIMI HOKEJISTI SI 
JE PRAV GOTOVO USTVARIL O JUGOSLOVANSKEM HOKEJU 
SVOJO SODBO. NA NAŠO PROŠNJO NAM JE TAKOLE ODGO- 
VORIL:

— V tem kratkem bivanju v 
Jugoslaviji prav gotovo nisem 
mogel globlje spoznati jugoslo
vanskega hokeja in zato bi na 
vsa vprašanja lažje odgovoril ob 
koncu sezone. Tokrat pa naj 
vam povem samo tisto, kar sem 
v času mojega bivanja opazil.

Hokej je šport, odvisen od 
vremenskih razmer, od primerne 
količine ledu. Tega v Jugosla
viji ni, zato lahko to pomanjk
ljivost zamenja le umetna le
dena ploskev. Umetnih drsališč 
je trenutno v Jugoslaviji le 4, 
kar je za hiter razvoj premalo. 
Najboljši trening je gotovo tek
movanje. Tu je zvezna liga, kjer 
pa so velike kakovostne razlike. 
Zato tekme zvezne lige najbolj
šim ne prinašajo ničesar, so pa 
nasprotno šola za bolj šibke. V 
CSSR je v I. ligi 12 moštev, ki 
odigrajo med seboj 32 srečanj. 
Ker med moštvi ni velikih raz
lik, so tekme najboljša šola in 
priprava igralcev za reprezen
tanco. V Jugoslaviji je najboljše 
moštvo Jesenice. Čeprav sem 
trener Olimpije, bi, želel govo
riti več o Jeseničanih, saj so 
osnova za reprezentanco in tako 
vaša deviza na svetovnem po- 
prišču.

Hokej sestavljajo trije deli, 
ki si časovno sledijo drug dru
gemu. V prvi vrsti je hokej dr
sanje. temu sledi individualna 
tehnika in končno taktika mo
štva. Češki trener Zdenek Bla- 
ha, ki je pred leti treniral Je
seničane, je priučil moštvu 
osnove, na katerih danes gra
dijo. Jeseničani so že absolvl- 
rali prvi dve točki, imajo pa 
pred seboj še tretjo, to je tak
tika celote. Domača tekmovanja 
ne nudijo prav ničesar razvoju 
taktike, zato morajo redno igra
ti z močnejšimi moštvi. Letos 
so trenirali v CSSR.. Tam so iz
gubili srečanja s slabšimi vrsta
mi. ki igrajo v češki II. ligi. 
Večina teh igralcev individualno 
ne prekaša igralcev Jesenic. Tam 
pa so se prav gotovo prepričali, 
da so moje besede o taktiki 
vredne premisleka, da se je po
trebno znebiti individualnega 
pojma igralcev in da ima v da
našnjem modernem hokeju ve
ljavo le kolektivna igpjf, v karieri 
vsi posamezniki prispevajo svo
je znanje v korist celote.

Da bi tudi v ostalih jugoslo
vanskih moštvih prišlo do iz
boljšanja, je treba iti po poti, 
ki so jo začeli Jeseničani pred 
sedmimi leti. Ta pot sloni na 
osnovi dobrih treningov že pri 
mladincih. Seveda pa bi morali 
tudi za mlade igralce redno pri
rejati tekmovanja, ki bi jih nav
dušila in bi' jim nudila polet za 
nadaljnje treninge. Ob tem naj 
se spomnim besed najboljšega 
profesionalnega igralca Kanade, 
Maurice Richarda, ki je gosto
val na svetovnem prvenstvu 
CSSR leta 1959. Na skupni seji 
trenerjev je poudaril, da imajo 
nekateri najboljši mladi igralci, 
ki so prešli v vrste prvega mo
štva, premalo izkušenj zato, ker 
so premalo tekmovali kot mla
dinci. Richard, ki je bil v 19. 
letu starosti že profesionalec, je 
imel do tedaj že 1200 tekem za 
seboj. Najboljši mladi igralci v 
CSSR imajo za seboj 200 do 300 
tekem, medtem ko v Jugoslaviji 
večkrat lahko preštejemo te 
tekme le na prstih obeh rok. To

nam kaže, da mora biti delo z 
mladino na prvem mestu.

Drugi pogoj za rast so tre
nerji. V Jugoslaviji doslej ni 
mnogo domačih strokovnjakov, 
zato je potrebno, da prihajajo 
tuji trenerji. Pri tem se je treba 
zamisliti in ustvariti hokejsko 
šolo, ki bi bila sorodna menta
liteti Jugoslovanov. Sodim, da je 
jugoslovanska orientacija na če
ško šolo pravilna, saj so si tudi 
v športu naši narodi zelo blizu. 
Ne bi bilo prav, če bi vzeli za 
vzgled Avstrijce ali Švicarje, ki 
so skušali izboljšati kvaliteto s 
pomočjo kanadskih igralcev, na
mesto da bi v svojih rednih 
treningih in svojih šolah izo
blikovali lastni hokej.

Kanadčani prejemajo v teh 
deželah velike honorarje, doma
čini pa životarijo. To prav go
tovo ni pravilno. Zato je nujno 
potrebno, da bi jugoslovanska 
zveza za hokej organizirala več 
krajših tečajev za trenerje, ki 
naj bodo starejši in tudi mladin
ci. Sam se danes prostovoljno 
prijavljam za enega od preda
vateljev!

Pomembno poglavje so sodni
ki. V Jugoslaviji je resno po
manjkanje arbitrov in pri nji
hovi sedanji dejavnosti res ne 
pomagajo razvoju hokeja na le
du. Morda ne bi bilo napak, da 
bi za prvenstvena srečanja po
klicali včasih tudi sodnika iz 
zamejstva. Kriterij vaših sodni
kov je včasih takšen, da večkrat 
ne morem igralcem, ki jih tre
niram dopovedati, zakaj jih je 
sodnik izključil iz igre. Zdi se 
mi potrebno povedati, da se mo
rajo sodniki šolati na osnovi 

novosti v svetovnem hokeju. 
Sodnik mora hoditi po isti poti 
s trenerji in tako kot igralci 
mora trenirati tudi sam. Prav 
bi bilo, da bi prihajali na tre
ninge igralcev in bi se tam va
dili v sojenju.

Pri delu z Olimpijo lahko re
čem, da sem zadovoljen. Odbor 
kluba je v polni meri spoznal 
pravo pot, po kateri mora hoditi 
moštvo. Uspeva mi, da pri igral
cih prvega moštva izločujem 
razne hokejske pa tudi psiholo
ške razvade. Takšno delo pa 
zahteva določen čas, kajti razna 
gledišča ni moč odpraviti čez 
noč. Upam, da si bo Olimpija 
priborila ne samo drugo mesto 
v jugoslovanski ligi, temveč da 
bo tudi načeto delo z mladino 
prineslo mnogo sadov v prihod
nosti.

Ko govorim, o tej razvojni 
poti, se moram tudi ustaviti pri 
beograjskem hokeju, pri takš
nem kot ga vidim danes. Če
prav je v Beogradu najstarejši 
zimski stadion — menda je v 
prometu že 8 let še ni vrnil 
vloženih investicij. Beograjska 
moštva igrajo trd, silovit hokej, 
ki govori o slabem delu z mla
dino, saj je lahkotnost in meh
koba drsanja lahko dosegljiva 
samo v mladosti. A vendar so 
tu najboljši pogoji, saj lahko tri 
velika moštva jamčijo redno teki 
movanje in konkurenco.

Se nekaj o jugoslovanski re
prezentanci. O njej lahko govo
rim samo akademsko, saj je do
slej še nisem videl igrati. V 
letošnji sezoni Še ni odigrala 
niti ene tekme in ni bilo niti

kejisti, zraven pa bi morali čim 
bolj poznati tudi duševne last
nosti drug drugega. Da ne go
vorim o trenerju, ki bi moral 
do potankosti vedeti, kakšna 
osebnost sestavlja reprezentanco. 
Dober športni kolektiv moramo 
graditi dalj časa, zato sodim, da 
bosta dve tekmi v Miinchenu in

zimskih stadionov, veliko ob
jektivnih gledalcev in dobrih 
funkcionarjev, kar bo zagotovilo 
naglo rast hokeja. Sam se bom 
potrudil, da bi bil eden tistih, ki 
bodo s svojim delom doprinesli 
svoj delež k razvoju hokeja v 
vaši državi!
Vse to bi morali storiti že ob 
koncu lanskega leta. Na letoš
njem svetovnem prvenstvu se bo 
Jugoslavija srečala z moštvi 
druge skupine in te vrste bodo 
prav gotovo dobro pripravljene.

dve v Romuniji prešibka pri
prava za svetovno prvenstvo. V 
teh srečanjih bi bilo dobro od
pravljati drobne taktične napa
ke in izboljševati sistem igre. 
riti na slabe stvari, da bi jih 
labko postopoma odstranjevali, 
kar bi pomenilo izboljšati kvali
teto hokeja v Jugoslaviji.

Ob koncu želim vsemu jugo
slovanskem hokeju mnogo novih

Mnenja sem, da je nujno po> 
trebno pospešiti vse sile za ta
kojšnjo in redno pripravo re
prezentance!

Ne zamerite, če sem po ve
čini govoril o slabih straneh 
jugoslovanskega hokeja. V vaši 
domovini imate tudi dobre stra
ni, vendar te ne bodo bistveno 
vplivale na boljši razvoj. Mne
nja sem, da je pravilno opozo-
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PRED II. KOLOM KOŠARKARJEV ZA EVROPSKI POKAL 
PRVAKOV

NEGOTOVOST 
IN ODLOČNOST

pred srečanjem z BG Bagnolet
V četrtek zvečer, 17. t. m., bodo košarkarji Olimpije nastopili 

v Parizu v prvi tekmi II. kola za evropski pokal prvakov proti 
prvaku Francije, Alsace de Bagnolet. Tekma bo zvečer v športni 
dvorani Piere de Coubertin. Za srečanje obeh tekmecev je izredno 
zanimanje. Znano je namreč, da bo 9. februarja v Beogradu tudi 
meddržavno srečanje izbranih reprezentanc Jugoslavije in Francije. 
Vsi sodijo, da bo tekma med Olimpijo in BC Bagnolet nekaka uvod
na pregledna tekma pred srečanjem izbranih reprezentanc obeh 
držav. V obeh moštvih nastopa namreč tudi nekaj reprezentantov. 
Po zadnjih vesteh so francoski selektorji uvrstili tri najboljše igral
ce BC Bagnolet v svoje izbrano moštvo, in sicer: Mayeurja, Abra
ham in Dorigoja. Nasprotno so tokrat pozvali na skupne priprave 
naše reprezentance le Daneua in Logarja.

Ljubljančani so se že večkrat 
srečali s francoskimi košarkarji, 
tako na gostovanjih po Franciji 
in drugje, pa tudi v Ljubljani. 
Spomnimo se samo tekme na 
GR z nekdanjim francoskim 
prvakom Charlevillom. Podob
no, a mnogo bolje pa igra seda
nji prvak Bagnolet. Le-ta se po
služuje razen premišljene igre 
treh centrov (Mayeur, Abraham, 
Jouaret) še izredno hitrih in 
uspešnih protinapadov. Naj po
vemo, da so francoski košar
karji sedaj v polni sezoni. Bag
nolet vodi tudi v letošnjem pr
venstvu v drugi skupini I. lige 
s tremi točkami prednosti pred 
Charleville. Francozi tekmujejo 
namreč v dveh 10-članskih zvez
nih ligah, nakar sledi zaključni 
finale najboljše četvorice.

Če bo Olimpija hotela doseči 
kar najbolj ugoden rezultat gle
de na povratno srečanje v Ljub
ljani, bodo morali zaigrati res z 
vso silo, predvsem pa disciplini
rano ter taktično pravilno in 
seveda borbeno. Tudi tokrat v 
moštvu Olimpije ne bo mogel 
nastopiti Daneu.

Ker Olimpiji primanjkuje po
trebnih težjih tekem, se je upra
va kluba v danih okolnostih 
odločila za edino možno prilož
nost ter sprejela povabilo za so
delovanje na turnirju v Skopju. 
Pred odhodom smo obiskali še 
zadnji trening igralcev našega 
prvaka ter se z njimi pomenili, 
kaj menijo o srečanjih z Izrael
ci ter kaj pričakujejo od tekme 
v Parizu. Vsi so zaskrbljeni in 
hkrati odločni. Zaradi zanimi
vosti posredujemo našim bral
cem nekaj odgovorov na naša 
vprašanja.

SAMALUK PETER: Zaradi
menjave generacije še ni vse 
tako, kot bi moralo biti. Pozna 
se odsotnost izkušenih igralcev, 
ki so znali voditi igro v kakrš
nem koli vzdušju. Upam, da je 
bila slaba tekma v Ljubljani le 
odraz prehodne krize. Moštvo 
BC Bagnolet ne poznamo, vemo 
le, da so zelo nevarni in vredni 
vsega spoštovanja. Mislim, da 
bomo z borbenostjo in discipli
nirano igro lahko dosegli ugo
den rezultat. Treba bo izkoristi
ti naše fizične sposobnosti, kar

ŠAHOVSKI KOMENTAR

Tretji naskok na velemojstrstvo
Odkar smo leta 1955 dobili z Matanovičem in Ivkovom dva 

nova, mlada, perspektivna velemojstra, je ostala lista Jugoslova
nov — nosilcev tega najvišjega mednarodnega šahovskega naslova 
po številu (sedem!) nespremenjena. Proti koncu preteklega leta smo 
jo sicer najprej povečali še z Udovčičevim imenom, toda takoj nato 
smo na njej s težko roko prečrtali pod številko ena vpisano ime 
Milana Vidmarja.

Bruno Parma

Kdo bo osmi na tem častnem 
seznamu živečih jugoslovanskih 
šahistov? Kakorkoli brskamo po 
imenih kandidatov, najdemo 
med njimi enega in edinega. To 
je kajpak Bruno Parma, odlični 
naslednik kar čedne šahovske 
plejade poldrugega milijona 
Slovencev, od pokojnega dr. 
Vidmarja do Pirca, Puca, inž. 
Vidmarja in drugih. Njegov 
prodor je bil pfecej hiter: od 
večkratnega državnega mladin
skega prvaka in republiškega 
članskega prvaka do nacional
nega mojstra, svetovnega mla
dinskega prvaka in s tem avto
matično do mednarodnega moj
stra.

S tem naslovom v žepu je 
potem dobesedno z vlaka zavil 
jeseni 1961 na Bled, na jubilej
ni mednarodni velemojstrski 
turnir in se prvič pognal v boj 
za vstop v najvišji mednarodni

šahovski razred. Na tem turnir
ju, prirejenem nekoliko tudi za
radi njegove nadaljnje uvelja
vitve, je zajemal točke kar z ve • 
liko žlico in presegel vsa še 
tako optimistična pričakovanja. 
Zmanjkalo mu je komaj pol pi
ke in že bi bil takorekoč čez 
noč na vrat na nos padel med 
velemojstre.

Morda je bil Bled kljub pr
vorazredni zasedbi (Talj, Fi
scher, Petrosjan, Keres, Gligo- 
rič in še deset drugih domačih 
in tujih velemojstrov) vendarle 
najlepša priložnost za pridobi
tev velemojstrskega naslova. 
Parme tedaj še niso dobro po
znali, zdaj pa ga še vsi, doma in 
v tujini prav vrednotijo in pol
nopravno upoštevajo, se pravi, 
da mu je odtlej že teže povsod, 
kjer se pojavi. Toda če nekomu 
že vnaprej z vseh strani pri
znavajo velemojstrsko moč, po

tem ni razloga za neučakanost v 
Parminem primeru. Zakaj mla
di velemojster bo prav kmalu, 
mesec dni preje ali pozneje, za
nesljivo promoviran.

Bledu je spomladi 1962 sle
dila Mar del Plata, kamor ga je 
osebno povabil vplivni argentin
ski velemojster in naš stari zna
nec Miguel Najdorf. Obveznost, 
da na tej tradicionalni prire
ditvi, ki že leta in leta pritegu
je odlične igralce mednarodne
ga slovesa, dobro zaigra in pa 
osamljenost na prvem pohodu 
čez lužo sta ga pognali v preve
liko previdnost, mu porezali 
krila. Pristal je še vedno solid
no visoko, celo brez poraza je 
ostal, toda za podelitev vele
mojstrskega naslova je bil spet 
prekratek, čeprav je bil turnir 
po teži za spoznanje slabši kot 
blejski.

Medtem se je Parma že 
usidral v širši in ožji državni 
reprezentanci, se resno vpisal 
med kandidate za vstop na prvo 
stopnico tekmovanj za svetovno 
prvenstvo, na conske turnirje, 
prav te dni pa v Beverivijku kot 
gost prijaznih nizozemskih ša
hovskih navdušencev tretjič sto
pa v boj za velemojstrski na-

bo vsekakor odločilnega po
mena.

VAVPETIČ TOMO: Morali 
bi zmagati proti BC Maccabiju 
tudi v drugi tekmi v Ljubljani. 
Prepričan sem, da take igre ne 
bomo več ponovili. Igrali smo 
povsem brez glave in neborbe
no, Srečanje v Parizu bo naša 
prva letošnja naj večja preiz
kušnja. Menim, da nas je zadnji 
poraz dobro izučil in da bomo 
v Parizu lahko zabeležili ugoden 
rezultat.

JELNIKAR IGOR: Imeli smo 
srečo, da smo zmagali s prvo 
tekmo v Izraelu za 14 točk. V 
povratni tekmi smo žal poka-

slov. Bo uspel? Poglejmo naj
prej, koliko je norma? Deset 
točk znaša ali okoli 60 %, z dru
gimi besedami: doseči mora tri 
zmage več, kot pa bo porazov 
(upajmo redkih!).

Mimogrede za prijatelje ša
ha, ki hočejo vedeti kaj več, 
tale podatek: proti velemoj
strom je treba doseči 50 %, proti 
mednarodnim mojstrom 70 % in 
proti nacionalnim mojstrom SO 
odstotkov možnih točk.

In zdaj odgovor na zastrav- 
Ijeno vprašanje: Parma ima
vsekakor ponovno izredno pri
ložnost, ki jo bo morda toliko 
laže izrabil, ker mu je bil žreb 
zares izredno naklonjen, V par
tijah, ki mu utegnejo prinesti 
enojke, vodi menda kar brez iz
jeme bele figure. To pa precej 
pomeni, zlasti, če bo kot črni 
znal obdržati ravnotežje z vrsto 
neprijetnih velemojstrov, kot so- 
Bronstein, Averbach in še neka
teri. In ker ga tudi uradno vsi 
prištevajo med kandidate za vi
soko mesto, to naše upe samo še 
budi. Toda manj važen je na
slov kot dobra igra. Ob dobri 
igri pa potem tudi naslov prej 
ali slej pade kot zrela hruška v 
naročje.

Eiselt Vital

zali, kako se košarke ne sme 
igrati. Menim, da je do krize 
moralo priti, saj smo v zadnjem 
času vedno zmagovali, bodisi po 
slabi ali dobri igri, kar se nam 
je sedaj maščevalo. Srečanje s 
Francozi je velika uganka.

EISELT VITAL: V Izraelu 
smo igrali borbeno in previdno 
ter disciplinirano. Zmagali smo 
zasluženo predvsem z odlično 
igro v obrambi, nasprotno smo 
v napadu tudi mnogo grešili. V 
povratni tekmi smo igrali iz
redno slabo tako v obrambi kot 
v napadu. Poleg tega smo po
vsem po nepotrebnem zapravili 
brez števila žog. Francozov ne 
poznam, namreč moštva Bagno
let. Sicer sem jih že videl igrati 
in je njihov slog igre zelo ne
prijeten za vsakega nasprotni
ka. Vsakršnih napovedi se vzdr
žim, vendar sem prepričan, da 
bomo zaigrali tako, kot se spo
dobi državnemu prvaku.
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POSVET O FINANCIRANJU 
KVALITETNEGA ŠPORTA

Načrtna
delitev

roiET

REKORDNA UDELEŽBA
sredstev
BEOGRAD — Jugoslovanska zve

za organizacij za telesno kulturo je 
organizirala posvetovanje o finan
ciranju kvalitetnega športa. Sestan
ka so se udeležili predstavniki 
športnih organizacij iz vse države, 
razen tega pa tudi predstavniki 
mest in okrajev. Na tej razpravi je 
vzbudil največ zanimanja predlog 
ljubljanske Okrajne zveze za teles
no kulturo, češ da je najboljši kri
terij za razdelitev sredstev kvali
teta strokovnega dela, uspeh na tek- 
meznega društva. Posebej so na tem 
movanjih in množična osnova posa- 
posvetovanju ugotovili, da je treba 
posvetiti vso pozornost nagrajeva
nju strokovnih kadrov in da je 
končno prišel čas, ko mora komu
na prevzeti skrb za vse telesno- 
kulturne objekte na svojem območ
ju. V prihodnji številki bomo o pro
blemih financiranja kvalitetnega 
Športa objavili obširnejši članek.

NADALJEVANJE S 1. STR.

IJe streljali so »Slovenci« premoč
no zmagali. Presenetljivo dobro pa 
so tekli predstavniki Bosne in Her
cegovine, ki so zasedli drugo me
sto. Tretji so bili Hrvatje in šele 
četrti JLA. Po tekmi so izjavili, da 
je Peterman, ki je tekel brez tre
ninga omagal in se ni dalo nič sto
riti za boljši plasman. Pri mladin
cih je bila najboljša ekipa odreda 
Predvojaške vzgoje iz Radovljice 
pred Domžalami in Kamno Gorico.

V teku patrulj družbenih orga
nizacij je nepričakovano zmagala 
ekipa ZROP Ravne v postavi Gre
gor Klančnik, Ovsenjak in Urnavt, 
kar predstavlja zares lep uspeh. 
Gregor Klančnik je kljub svojim 4S. 
letom dokazal, da je še vedno mlad 
in zelo dober tekač. Druga je bila 
Ekipa Jesenic v kateri je tekmoval 
tudi dolgoletni reprezentant in tre
ner Jože Knific.

V starostnem razredu (tekmoval
ci nad 35 let) pa je zmagala že po 
tradiciji ekipa Jesenic v postavi To
ne Pogačnik, Franc Oblak in Mirko 
Benedičič, ki imajo skupaj kar 149 
let, Benedičič sam pa »samo« 56.

Skakalci so se pomerili na 40 m 
skakalnici v Kropi, kjer je na
stopilo nad 100 tekmovalcev iz vse 
Slovenije zaradi slabega vremena 
in s tem mehkega snega, je bilo 
na današnjih tekmah precej pad
cev. Zmagal je veteran Bine Ro
gelj, medtem ko je Šlibar po vod
stvu v prvi seriji in padcu v dru
gi seriji, zasedel šele 16. mestb.

Rezultati — nočni slalom člani
ce (12): 1. Rutar (Tr) 1:52,3, 2.. Ma
rinko (E) 3:13,6, 3. Tolar (Rad)
4:18,0, člani (84): 1. Križaj (Tržič) 
1:36,4, 2. C. Cop (Jes) 1:38,4, 3. De- 
tiček (Kr. g.) 1:39,3, 4. Jamnik (Tr) 
1:43,6, 5. Guček (E) 1:46,4; mladin
ci (75): 1. Svetina (Jes) 1:34,6, 2. 
Zmitek (Jes) 1:39,0, 4. Košir (Moj
strana) 1:39,1. Teki — mladinci 10 
kilometrov (18): 1. Kerštajn (Pia-

DVA VELIKA TEKMECA 
SCHRANZ IN PERILLAT

Nadaljevanje s i. strani

vak v smuku in kombinaciji 
Karl Schranz. Že vmesni čas je 
dal vedeti, da bomo dobili novo 
najboljšo znamko in precizne 
štoperice so pokazale, da je bil 
Avstrijec za več kot 7 sekund 
hitrejši od Francoza. Od tega 
trenutka je bilo jasno, da je 
Schranz tisti, ki ga bi bilo treba 
strmoglaviti z vrha velikega se- 
mafora; za objavo rezultatov. 
Njegova vožnja je bila vsestran
sko perfektna, in kar videti je 
bilo, da se s sekundami bori tre
nutno najboljši na svetu. Lepa 
priložnost za primerjavo tekmo
valcev je bila zlasti v bližini 
cilja, kjer so morali precej ostro 
spremeniti smer in skočiti v 
ciljni .spust. Čim manj je kdo 
skakal, tem hitreje je premagal 
ta del proge in Schranz je bil 
med tistimi, ki so se komaj do
bro »odlepili« od snežne odeje.

Skoraj vsaka objava rezultata 
v prvi skupini je pomenila po-; 
večanje gneče pri vrhu, ker se 
je večina sukala pri 3 minutah1 
in 32 sekundah. Sele številka 13/ 
Viollat, je premagal mejo 3:30, 
potem pa se to ni posrečilo ni
komur več. Kot ugodno prese
nečenje velja omeniti mladega 
Avstrijca Nindla, ki je s števil
ko 22 zasedel odlično 3. mesto.

Z velikim zanimanjem smo 
pričakovali nastop obeh Jugo
slovanov. Lakota (štev. 42) je 
vozil zelo solidno, čeprav je bilo 
opaziti sem in tja kako napako, 
tako tudi pri skoku, kjer je mo
ral v zraku krepko popravljati, 
da ni padel. S 3:42.40 je pustil

za seboj mnoga znana imena kot 
Hiasa Leitnerja, Mathisa in dru
ge. Čop je v zgornjem, najtež
jem delu proge nerodno padel 
in odstopil, kar je bila tudi uso
da vrste dobrih tekmovalcev.

Rezultati smuka: 1. Karl
Schranz (Av) 3:25.38, 2. Viollat 
(Fr) 3:29.89, 3. Nindl (Av) 3:31.18, 
4. Lacroix (Fr) 3:31.97, 5. Stiegler 
(Av) 3:32.05, 6. L. Leltner (ZN) 
3:32.14, 7. Stamos (Fr) 3:32.30, 
8. Perrot (Fr) 3:32.41, 9. Perillat 
(Fr) in Messner (Av) 3:32.59, 
11. Bonlieu (Fr), 12. Zimmer
mann (Av), 13. G. Griinenfelder 
in Schmidt (Švica), 15. D. Gio- 
vanoli (Švica), 31. Lakota (Jug) 
3:42.40.

Današnji slalom je potekal v 
hudem mrazu (—14 stopinj) in 
je bila zlasti v drugi vožnji pro
ga zelo ledena in naklonjena le 
tistim, ki so startali prvi. Po 
prvi vožnji je vodil Švicar 
Mathis s 64.58 pred Francozoma 
Stamosom 65.60 in Bozonom 
66.00, Avstrijcem Burgerjem 
66.35 in Frahčozom Perillatom 
66.56. Vrsta tekmovalcev si je že 
v tej vožnji (vratiča je postavil 
Oberaigner) zapravilo' možnost 
dobre uvrstitve v kombinaciji. 
Druga vožnja je bila hitrejša, 
zaradi ledene proge pa je bilo 
mnogo več padcev in odstopov. 
Po vrsti so se poslavljali fa
voriti Mathis, Stamos, Nindl. 
Schranz je zaradi velike pred
nosti v točkah s smuka vozil 
previdno, vendar za malenkost 
preveč rezervirano, kar ga je 
stalo zmage v kombinaciji. V tej 
vožnji, vratiča je postavil Geor- 
ges Schneider, je bil najhitrejši 
že kar številka 1, Ludv/ig Leit-

ner. Odlična sta bila tudi še 
Stiegler in Lacroix. Končni vrst
ni red v slalomu: 1. Guy Pe
rillat (Fr) 128.18, 2. Burger (Av) 
128.47, 3. Zimmermann (Av)
129.06, 4. H. Leltner (Av) 129.35, 
5. Bozon (Fr) 130.42, 6. Pedron- 
celli (It) 130.95, 7. G. Griinen- 
felder (Švica) 131.93, 8. Stiegler 
(Av) 132.18, 9. Lacroix (Fr) 
132.29, 10. L. Leltner (ZN) 132.39. 
Rezultati so neuradni in morda 
bo kdo od tekmovalcev še črtan 
zaradi nepravilnega prehoda 
Skozi vratiča. Naš Lakota je v 
tej disciplini osvojil zelo dobro 
29. mesto s časom 145.16.

Prav tako še ni uradnih re
zultatov v kombinaciji. Kaže, da 
je z malenkostno prednostjo 
zmagal Perillat (Francija) pred 
Schranzem in Zimmermannom 
(Avstrija). Nasploh lahko za 
tekmovanje v Wengenu rečemo, 
da je potrdilo premoč Avstrij
cev in Francozov, ki bodo tudi 
v tej sezoni vodili borbo za pri
mat v alpskem smučanju pri 
moških. Od ostalih so se uspeš
no borili na tej prvi večji le
tošnji preizkušnji le posamezni
ki. Čez teden dni bo skoraj ista 
ali pa še nekoliko močnejša za
sedba startala na tekmovanju 
Hahnenkamm v Kitzbiihlu. Re
zultati kombinacije: 1. Perillat 
(Fr), 2. Schranz (Av), 3. Zim
mermann (Av), 4. Burger (Av), 
5. Leltner (Av).

niča) 1:02,04, 2. Tišov (Boh) 1:03,01, 
3. Baloh (Žir) 1:04,21, člani 15 km 
(19): 1. Kordež (Tr) 1:12,43, 2. Pav
čič J. (E) 1:14,06, 3. Brezovšek (E) 
1:16,36. Reprezentance ljudskih re
publik in JLA 15 km (5): 1. Slo
venija 1:19,20, 2. BiH 1:25,39, 3. Hr- 
vatska 1:27,26. Patrulje mladincev 
5 km (5): 1. Odred PV (Rad) 25:24,
2. Odred PV (Domžale) 29:12, 3.
TVD Kamna Gorica 36:10. Patrulje 
družbenih organizacij 10 km (10): 
1. ZROP Ravne 1:34,34, 2. ZROP 
Jesenice 1:35,55, 3. SZDL Gorje
1:36,21. Patrulje starostnih skupin 
(nad 35 let) 10 km (10): 1. SK Je
senice 1:40,52, 2. ZB Radovljica
1:52,50, 3. TVD Ihan 2:09,07. Pionir
ske patrulje — pionirji (43): 1.
Osn. šola Boh. Bistrica 9:32,0, 2. 
Osn. šola Gorje 9:32,0, 3. Osn. šo
la Koroška Bela 9:34,0, posamezni
ki: 1. Rožič (Boh) 9:51, 2. Gatej 
(Boh. Bistrica) 10:30, 3. Terčelj
(Gorje) 11:07. Pionirke: 1. Osn. šo
la Gorje 6:22, 2. Osn. šola Mojstra
na 6:46, 3. Osn. šola Boh. Bistri
ca 7:02, posameznice: 1. Avsenik
(Zir) 6:58, 2. Klemenc (Žir) 7:05, 3. 
Tržič (Boh. Bistrica) 7:11. Skoki — 
člani (44): 1. Rogelj (E) 212,7 (31, 
32), 2. Skriba (Kropa) 211,7 (32, 33,5),
3. Petrač (Kropa) 200,2 (31, 32), 4.
Vidovič (E) 198,2 (31, 32), 5. Šmid 
(Mojstrana 198,0 (31, 32,5), mladinci: 
(67): 1. Juvan (E) 200,4 (31, 32), 2. 
Doda (Kr. gora) 193,1 (29, 28,5), 3. 
Selan (Bled) 189,2 (29, 28,5). Sanka
nje — navadne sani — člani (7): 1. 
Vovk (Podnart) 10:46,6, 2. Kordež
(Kropa) 11:13,6, 3. Bohinc (Podnart) 
11:50,5, članice (6): 1. Gašperšič
(Kropa) 13:08,9, mladinci (4): 1. Roz
man (Podnart) 11:19,4, dvosedi (2): 
Berce-Kržišnik (Kropa) 12:18,9, tek
movalne sani — člani (34): 1. Te
ran (Tržič) 8:13,0, 2. Pintar (Bo

hinj) 8:38,5, 3. Lakota (Mojstrana) 
8:42,8, mladinci (28): 1. Gašperin
8:53,9, 2. Celestina 8:58,6, 3. Vauh
nik (vsi Jes) 9:15,9, članice (3): 1. 
Hodnik (Boh) 9:26,8, mladinke (2): 
1. Dolar (Beg) 11:45,2.

Smučarske tekme 
mariborskih študentov 

na Pohorju
Maribor, 13. jan. Na smučarski 

progi ob žičnici so se pomerili 
danes dopoldne v veleslalomu 
študentje mariborskih višjih šol. 
Nastopilo je preko 60 tekmoval
cev in tekmovalk, med njimi 
tudi nekaj Mariborčanov —štu
dentov ljubljanske Univerze. Na 
900 m dolgi progi s 24 vrati so 
bili med najboljšimi tehniki ma
riborske VTS. Le-ti so imeli v 
svojem moštvu namreč najboljše 
alpske smučarje SK Branik.

Rezultati: 1. Vogrinec 1:04,6, 
2. J. Lebe 1:07,7, 3. Skutnik 
1:09,2 (vsi VTS) itd. Študentke: 
1. Silva Vogrinc (VAS) 45,5, 2. 
Purkeljc (VTS) 1:22,0 itd.

MEDNARODNE SKAKALNE TEKME V SEMMERINGU

Peto mesto za Koprivška
Semmering, 13. jan. (Po tele

fonu) — Danes so bile na Sem
meringu v Avstriji mednarodne 
skakalne tekme na 70 m skakal
nici. Nastopilo je 32 skakalcev 
iz ZDA, Jugoslavije in Avstri
je. Omeniti moramo, da je vse 
te dni močno snežilo in da je 
temperatura padla na minus 20 
stopinj. Naši tekmovalci Nahti
gal, Koprivšek, Eržen in Gia
comelli so trenirali od petka 
dalje in se. za današnjo tekmo 
kar solidno pripravili. Skoda, da 
na tekmi niso sodelovali tudi 
drugi tekmovalci, kajti večina 
je odpotovala v Sovjetsko zvezo 
na velike mednarodne skakalne 
tekme v Moskvi. Med tujci je 
bil seveda najboljši skaka
lec Balfanz iz ZDA, ki je danes 
imel v Avstrijcu Eggerju naj
večjega tekmeca. Za zaključek 
je Eggerju le uspelo osvojiti pr

vo mesto. Prav gotovo so tudi 
skakalci ljubljanske Enotnosti 
dosegli lep uspeh. Tako se je 
Koprivšek uvrstil na 5., Nahti
gal na 10., Eržen na 11. in Gia
comelli na 12. mesto. Povemo 
naj še to, da so bili sodniki pre
cej širokogrudni za domače 
skakalce, medtem ko so bili 
»preveč objektivni« za Jugoslo
vane in tudi za oba Američana.

Rezultati: Egger (A) 242,65 
točk (72,5, 73,5), Balfanz (ZDA)
233.04 (72,5, 71),'” Mtlller (A)
227.08 (69, 71), Gamweger (A) 
223,25 (69,71), Koprivšek (Jug)
220.09 (63,65,5), Selps (ZDA)
199,01 (62, 62) Schiffner (A)
197,0, Kopp (A) 194,04, Nieder- 
hamer (A) 191,08, Nahtigal (Jug)
191.05 (60, 61), Eržen (Jug) 181,04 
(60,5, 61), Giacomelli (Jug) 177 
(56,5, 69) itd.

alpske smučarke v grundelwaldu

Dobri uspehi naših tekmovalk

Najboljši alpski smučar lanske sezone, Avstrijec Karl Schranz je 
tudi letos začel sezono z zmago v smuku z Lauberhorna.

V slalomu Fanedlova dosegla odlično 25. mesto -
V smuku dobra uvrstitev Ankeletove na 38. mesto

Griindelvvald, 13. jan. Včeraj 
so v tem švicarskem smučar
skem središču zaključili prvo le
tošnje večje mednarodno tekmo
vanje alpskih smučark. Na star
tu se jih je zbralo kar 70 — 
vsa smetana Evrope. To tekmo

vanje je bilo razen smučarskih 
tekem za pokal Kandahar naj
važnejše v vsej letošnji sezoni.

Naše tekmovalke so dosegle 
največ uspeha v slalomu. Krista 
Fanedl je osvojila 25. mesto in 
se tako uvrstila skoraj v elito

REPUBLIŠKO PRVENSTVO V KEGLJANJU

Odlični rezultati 
Celjanov in Kranjčanov

Celje, 13. jan. — Včeraj in 
danes je bilo štiristezno keglji
šče Ingrada prizorišče začetka 
letošnjega republiškega prven
stva v kegljanju. Ze včeraj so 
bili doseženi nekateri presenet
ljivi rezultati, med katere mo
ramo na prvem mestu prišteti 
zmago Celja nad Branikom. Po
vemo naj še to, da se je med 
posamezniki najbolj ' odlikoval 
Kranjčan Martelanc z 911 keglji!

Rezultati: Celje : Branik
6806:6714 — Celje (Trugljaz 842, 
Vanovšek 887, Jančič 849, Bla
zina 790, Kohne 820, Šmon 878, 
Lubej 874, Marinček 866), Bra
nik (Podkrižnik 843, Mohorka 
807, Šantlj 822, Gomolj 850, Ko
bal 852, Kavs 810, Žnidaršič 849, 
Mlakar 881); Triglav : Bled 
6866:6692 — Triglav (Bregar 848, 
Rogelj 794, Žiberna 841, Jereb 
833, Martelanc 911, Turk 892, 
Kordež 873, Ambrožič 874), Bled 
(Filipčič 807, Murn 837, Legiša 
862, Vesel 812, Hren 845, Bargič 
868, Juntez 830, Mrzlak 831).

Jesenice, 13. jan. — Včeraj 
popoldne in danes dopoldne je 
bilo na kegljišču pod Mežakljo 
republiško moštveno prvenstvo 
v kegljanju. Skupno so nasto
pila 4 moštva, in sicer: Tekstilec

(Mrb), Gradis (Lj), Maribor in 
Bled. Tekmovali so v disciplini 
8 X 200 lučajev. Povsem zaslu
ženo je zmagalo moštvo Gradisa 
iz Ljubljane.

Rezultati: 1. Gradis (Lj) 6462 
podrtih kegljev (najboljši posa
meznik Zdešar 847), 2. Maribor 
6390 (Kalin 843), 3. Bled 6321 
(Zori 804), 4. Tekstilec (Mrb) 
6188 (Kobentar 804).

Kranj, 13. jan. — Danes po
poldne so se tekmovalci Mari
bora, Bleda, Gradisa in Tekstil
ca pomerili še na kegljišču Tri
glava v Kranju. Rezultati so bili 
zelo slabi razen Gradisa, pri ka
terem sta bila najboljša Starc 
s 858 in Zdešar 856 podrtimi 
keglji. Rezultati: 1. Gradis 6445, 
2. Bled 6303, 3. Maribor 6245, 
4. Tekstilec 6219.

Ljubljana, 13. jan. — Včeraj 
in danes je bil na kegljišču 
»Maksa Perca« v Ljubljani del 
moštvenega prvenstva Slovenije 
v disciplini 8 X 200 lučajev za 
moške. Med štirimi moštvi so 
bile najboljše Jesenice, Ljublja
na pa ni znala izkoristiti pred
nosti domačega kegljišča.

Rezultati: Jesenice 6747 (Haf
ner 871), Ljubljana 6702 (Grom 
891), Konstruktor 6554 (Amer 
881), Fužinar 6537 (Rogač 843).

evropskih smučafrk. Moramo pri
dati, da že nekaj let naše tek
movalke niso dosegle tako po
membnega -uspeha. Majda An- 
kele je bila na tem tekmovanju 
42., Zmaga Klofutar pa 45. Zma
govalka tekmovanja v slalomu 
je bila Barbi Henneberger (ZN), 
ki je sodeč po prvih startih, ena 
najboljših tekmovalk letošnje 
sezone.

V četrtek je bil na sporedu 
veleslalom na 1230 m dolgi pro
gi, kjer je zmagala francoska 
smučarka Goitschel. Vso progo 
je presmučala v izrednem slogu 
in brez napora. Prva Avstrijka 
se je uvrstila šele na tretje me
sto (Mariane Jahn).

Z velikim zanimanjem so vsi 
pričakovali zaključno prireditev 
v Griindelwaldu — tekmovanje 
v smuku. Proga je bila dokaj 
težka, dolga 2350 m s 600 m vi
šinske razlike. Tekmovalka iz 
Zahodne Nemčije Barbi Henne
berger je spet pokazala vse svoje 
sposobnosti in nekoliko prese
netljivo premagala vse svoje — 
predvsem avstrijske in franco
ske konkurentke. Med Jugoslo
vankami je bila tokrat najboljša 
Majda Ankele na 38 mestu, Fa
nedlova je bila 46., Klofutarjeva 
pa 47.

JUGOSLOVANI 
V STOCKHOLMU 

Dodatno k našemu članku o 
svetovnem hokeju smo dobili še 
dve zanimivi informaciji. Prva 
je razpored tekem jugoslovanske 
ekipe, ki bo igrala takole: 
8. marca proti Švici, 9. marca 
proti Franciji, 11. marca proti 
Romuniji, 12. marca proti pre
magancu kvalifikacijskega sre
čanja Norveška : Zahodna Nem
čija, 14. marca proti Veliki Bri
taniji in 16. marca proti Poljski. 
Druga novica je, da je bila le 
prvotna vest o obeh nemških 
ekipah točna, se pravi, da igra 
brez kvalifikacij v A skupini re
prezentanca NDR, medtem ko 
mora Zahodna Nemčija preko 
kvalifikacijske tekme z Norve
ško poskušati doseči igranje v 
glavni skupini.

km 1963

V Planici 
svetovna elita

Se dobra dva meseca nas 
ločita od letošnje največje 
skakalne prireditve na svetu. 
Planica bo sprejela goste iz 
različnih delov sveta, vse naj
boljše skakalce, ki bodo na 
naši velikanki poskušali dose
či lepe rezultate in s tem za
dovoljiti ves smučarski svet. 
Za to prireditev je seveda ve
liko zanimanje v svetu, še več 
skrbi pa na domačih tleh. 
Treba je urediti skakalnico, 
poskrbeti za goste, urediti 
promet in kdo ve kakšne »ma
lenkosti« še, ki bodo odloču
joče vplivale na našo konč
no sodbo o tej prireditvi.

Tokrat smo pripravili za 
naše bralce zadnje vesti o 
udeležbi tujih skakalcev na 
planiških tekmah. Dr. Tone 
Dečman, ki je spremljal na
še tekmovalce na znani av- 
strijsko-nemški skakalni tur
neji, se je tudi kot član or
ganizacijskega komiteja Pla
nica 63, pogovarjal z vsemi dr
žavami, z vodstvi posameznih 
smučarskih organizacij, ki so 
se udeležile te velike skakalne 
prireditve. Med drugim smo 
tudi zapisali, da je bil sesta
nek FIS v Innsbrucku, kjer so 
se člani komisije za skoke pri 
FIS že natančneje pogovorili 
o letošnjih planiških tekmah. 
Na tej seji je dr. Dečman se
znanil člane FIS, kako pote
kajo priprave, kaj vse smo 
storili, da bo prireditev pote
kala v zadovoljstvo vseh so
delujočih narodov. Poročali 
smo tudi o tem, da so določili 
že dva eksperta (Avstrijca in 
Norvežana), ki bosta v imenu 
FIS organizacije vodila celot
no planiško prireditev. To
krat še nekaj o skakalcih, ki 
bodo nastopili marca meseca 
na velikanki pod Poncami.

Vodja norveške ekipe na 
avstrijsko-nemški turneji dr. 
Devor je obljubil, da se bo za
vzel za to, da bodo dopoto
vali v Jugoslavijo resnično 
najboljši. Za zdaj še ne mo
remo reči, če bo med tekmo
valci tudi Engan, zmagovalec, 
letošnje turneje — štirih ska
kalnic. Morda bo tudi Ygge- 
seth, ki je že tekmoval v Pla
nici ali kdo drug, vsekakor 
pa bodo Norvežani poslali za
stopstvo, ki bo dostojno re- 
prezentiralo svojo državo. 
Predsednik komisije za skoke 
pri FIS, Sigmund Rund je prav 
tako obljubil, da bo priporo
čal norveški smučarski orga
nizaciji, da bo poslala v Pla
nico resnično najboljše ska
kalce.

. Veliko zanimanje za plani
ške polete so pokazali tudi 
Američani. Vodja ameriškega 
moštva Tokle se je živo za
nimal za vse pogoje in ska
kalnico v Planici in obljubil, 
da se bodo tudi Američani 
udeležili naše prireditve. Po 
vsej verjetnosti bo dopotoval 
s trenerjem Toklejem Ameri
čan Balfanz, ki je pokazal do
vršeno znanje na vseh štirih 
skakalnicah v Avstriji in 
Nemčiji. Omenimo naj, da se 
Balfanz vrača v Ameriko, kjer 
bodo imeli v februarju izbir
ne tekme za olimpijske igre. 
Ker pa je Balfanz povabljen 
na vplike tekme v Holmen- 
kollen, in ker je ta prireditev 
samo teden dni pred Planico, 
bomo po vsej verjetnosti vi
deli tega odličnega skakalca 
tudi v planiški dolini.

Dr. Dečman je dobil zago
tovilo od vseh ostalih držav, 
da bodo poslale v Planico svo
je najboljše moči. In tako bo
mo videli odlične skakalce iz: 
NDR, Zah. Nemčije, Poljske, 
CSSR, Sovjetske zveze, Avstri
je, Italije, Madžarske in Švice. 
Vsekakor pa ne smemo pre
zreti tudi Fincev in Švedov, 
ki bodo napeli vse sile, da bi 
prav v Planici ponovno afir
mirali svoje ime v mednarod
nem skakalnem športu.

Na seji komisije za skoke 
pri FIS so razpravljali tudi o 
tem, da bi dopotoval v Jugo
slavijo znani ekspert, Švicar 
dr. inž. Strauman. Ob tej pri
ložnosti bi namreč pripravil 
predavanje o aerodinamičnem 
slogu pri skokih. Predavanje 
pripravlja tudi znani konstruk
tor velikanke v Oberstdorfu 
inž. Klopfer, ki bo razložil ne
katere probleme okoli gradnje 
skakalnic.

Po vsem tem se nam obeta 
prireditev največjega obsega. 
Vsekakor ima planiški orga
nizacijski odbor veliko odgo
vornost pred tujimi gosti in 
našo javnostjo, da bo ta po
membna, letošnja največja ju
goslovanska prireditev stekla 
po pravem tiru.

POTROŠmŠKI
KREDIT

VELEBLAGOVNICA

nama
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MEDNARODNI KOŠARKARSKI TURNIR V SKOPJU

Dve zmagi in poraz Olimpije
Rmlnički iz Beograda zmagovalec turnirja - Poraz 
Olimpije v srečanju z bolgarskim prvakom - 0 konč

nem vrstnem redu je odločila razlika v koših

Prva zmaga Kranjske gore - V beograjskem derbyju 
Zvezda premagala Partizana - Danes zvečer sloven
ski derby Olimpija: Jesenice - Borba za drugo mesto

SKOPJE, 13. Jan. — V okviru 
prireditev ob proslavi 25-letnice 
športnega društva Rabotnički je do
mači košarkarski klub priredil tri
dnevni mednarodni košarkarski 
turnir. Tekme so se Igrale v veliki7 
dvorani Skopskega sejma, turnir pa 
je bil zaključen danes dopoldan. 
Žal prirediteljem še ni uspelo po
vsem odstraniti in popraviti nasta
le škode in razdejanja v dvorani 
od nedavnih poplav. Tako so se 
predvsem tekme prvega dne igrale 
v skoraj nemogočih pogojih. Igrišče 
je bilo zaradi prahu skoraj po
vsem nesposobno za igro. V zadnjih 
dveh dnevih je prirediteljem uspelo 
vsaj delno izboljšati pogoje, vendar 
spolzke plošče igrišča niso mogli 
urediti, kar je seveda izredno ovi
ralo igralce.

Na turnirju so nastopila 4 mo
štva in sicer: prvak Bolgarije — 
Spartak iz Sofije, Radnički iz Beo
grada, ljubljanska Olimpija in do
mači Rabotnički, katerega sta okre
pila Radovič (Partizan Bgd) in Cvet
kovič (C. Zvezda Bgd). Turnir je 
v celoti povsem uspel. Moči na
stopajočih in to predvsem prve tro
jice, so bile bolj ali manj Izenačene. 
Zabeleženih Je bilo nekaj nepriča
kovanih rezultatov. Tako Je Rad
nički v soboto gladko premagal 
bolgarskega prvaka, naslednjega 
dne pa so se Bolgari, kot kaže, ma
ščevali Olimpiji in ji tako prekri
žali račune kot favoritu za prvo 
mesto.

Kot smo izvedeli Iz kratkega

slovenijaSport
‘VČUttHLUlL nccu
DRSANJE’

HOKE3 
OPREMO 

DRSALKE
ZA UMETNO DRSANJE

DRSALKE
ZA OTKOICE

r DRSALNE ČEVLJE
VSEH VRST

OGLEJTE SI VELIKO 
IZBIRO V NAŠIH 
PRODAJALNAH

• V LJUBLJANI
• V MARIBORU
• V CELJU
• NA JESENICAH
• V KRANJU
• V BEOGRADU

telefonskega razgovora s Skopjem 
od tehničnega vodje Olimpije tov. 
Pavloviča, je, namen gostovanja v 
Skopju popolnoma uspel. Ker Olim
piji pred srečanjem s francoskim 
prvakom BC Bagnoiet v Parizu, ni 
uspelo v Ljubljani organizirati po
trebna prijateljska srečanja, so se 
odločili za dolgo pdt v Skopje. 
Kljub kaj težkim pogojem, v ka
terih so se, kot že rečeno, igrale 
tekme v opustošeni dvorani Skop
skega velesejma, so igralci našega 
državnega prvaka povsem izpolnili 
gotove naloge v taktičnih kombina
cijah, ki so jim potrebne v bližnji 
tekmi v Parizu. Zal je iz tega sle
dil poraz zadnjega dne turnirja pro
ti prvaku Bolgarije, ki pa je na
stopil v Skopju v najmočnejši po
stavi, z že znanimi bolgarskimi re
prezentanti. Moštvo Olimpije je v 
Skopju nastopilo z naslednjimi 
igralci: Dermastja, Jelnikar,' Kapelj, 
Logar, Pesek, Potočnik. Samaiuk, 
Tavčar, Vavpetič ih Eiselt. ki je za
radi obveznosti na fakulteti dopo
toval v Skopje šele v soboto. Za
radi nenadne bolezni in zadržano
sti pa na turnirju niso mogli sode
lovati standardni igralci moštva: 
Mtiller, Vrhovec in Bassin.

Rezultati — Spartak : Rabot
nički 78:58 (24:81), Olimpija : Rad
nički 54:51 (27:27), Radnički : Spar
tak 89:53 (36:21). Olimpija : Rabot
nički 72:68 (31:32). Radnički : Ra
botnički 74:51 (24:29), Spartak : Olim
pija 72:69 (34:31).

Po propozicljah turnirja je od
ločala o vrstnem redu razlika v 
koših in je tako oh zaključku tur
nirja vrstni red naslednji:
Radnički 3 2 1 194:158 4 (+36)
Spartak 3 2 1 262:187 4 (+16)
Olimpija 3 2 1 186:189 4 (—3)
Rabotnički 3 6 3 175:224 6 (—49)

Košarkarji Olimpije bodo v. to
rek zjutraj odpotovali v Pariz, kjer 
se bodo v četrtek, 17. t. m. zvečer 
oh 20.36 uri srečali v tekmi II. kola 
za evropski pokal prvakov s pred
stavnikom Francije BC Alsace de 
Bagnoiet. Tekmo hosta sodila Ger
mani (Italija — Milano) in še eden 
izmed belgijskim mednarodnih sod
nikov.

Ljubljana, 13. jan. — Od 
torka do danes sta bili odigrani 
dve koli v zvezni hokejski ligi. 
Vsa moštva so že bolj ali manj 
pokazala svoje odlike in tudi 
svoje slabosti, saj so v prven
stvenih srečanjih do dobra spo
znala drug drugega. Ce govori
mo o težavah, moramo reči, dd 
so še vedno vadbeni pogoji tisti, 
ki nekaterim moštvom prina
šajo iz leta v leto večje uspehe 
ih solidnejšo hokejsko osnovo. 
Vsekakor pa moramo omeniti, 
da smo nekoliko razočarani nad 
kvaliteto letošnjih udeležencev, 
razen seveda nad državnim pr
vakom Jesenicami, ki so kar za 
več razredov boljši kot vsi 
ostali.

V drugem kolu preseneča 
pravzaprav samo rezultat Beo
grad : Kranjska gora na Jese
nicah, kjer so gostje odnesli po
membno zmago. Ta rezultat do
kazuje, da novinec. Kranjska 
gora, še nima v rokah potreb-, 
nih vajeti, kar pomeni, da bo 
Kranjska gora morda šele ob 
koncu prvenstva pokazala več 
kot danes. Se nekaj ne smemo 
prezreti. V drugem kolu sta 
Črvena zvezda in Spartak igra
la neodločeno, Čeprav je bila 
Crvena zvezda izrazit favorit!

Včeraj je v beograjskem 
derbjrju beograjska Zvezda 
premagala Partizana, s Čemer 
ga je. potisnila precej daleč od 
sebe in kar omogoča Zvezdi, da 
v neposrednem dvoboju z Olim
pijo. odloči o drugem oziroma 
tretjem1 mestu v prvenstveni 
lestvici,. Ta ugotovitev, seveda, 
še ni dokončna. To so le ugiba
nja, oziroma računi na papirju. 
Po pričakovanju je Kranjska 
gora premagala MedveŠčak, ki 
je slej ko prej na zadnjem me
stu, brez dobljene tekme.

Kaj naj zapišemo o sloven
skih ligaših? O Jesenicah prav
zaprav vemo vse. Dosedanje 
tekme so ■ pokazale, da je naš 
državni prvak boljši kot lani* 
Posamezniki So odlični drsalci 
pa tudi tehnika je na visoki

ravni. Preostane samo še tak
tika v igri našega prvaka, o če
mer razpravlja na naši šesti 
strani češki strokovnjak Zbynek 
Kuna. .. V • . ;k ... v;-. - • .

Olimpija ne igra tako kot si 
želijo njeni pristaši. Čeprav igra 
moštvo izredno borbeno in po
žrtvovalno, moramo omeniti, da 
vendar ne igra tako taktično 
dobro kot zahteva njihov trener 
Kuna. Vse preveč je improvizi
ranja in večkrat tudi egoistič
nega naprezanja posameznikov 
(Jan). Prav bi bilo, da bi Olim
pija zaigrala v preostalih tek
mah. zvezne lige tako kot smo 
jo videli pred začetkom držav
nega prvenstva, zlasti v tekmah

proti Švedom in avstrijskima 
moštvoma Kitzbiihel in KAC.

O Kranjski gori smo pove
dali, da so mladi igralci še ne
izkušeni in da bodo šele ob 
prvenstvenih srečanjih pridobili 
večjo tekmovalno rutino in. iz
popolnili svoje tehnično in tak
tično znanje.

LESTVICA PO III. KOLU
Jesenice 
Olimpija 
Crvena zvezda 
Spartak 
Kranjska gora 
Partizan 
Beograd 
MedveŠčak

3 3 0 0 37:7 6
3 3 0 0 21:4 6
4 2 11 15:12 5
4 1 1 2 8:23 3 
2 10 1 10:8 2
4 2 0 2 13:15 2
3 1 0 2 14:38 2
3 0 0 3 6:17 0

REZULTATI II. KOLA 
Spartak : Crvena zvezda 1:7 

MedveŠčak : Partizan 3:10 
Jesenice : Beograd 13:1 
Olimpija : Partizan 4:1 

Kranjska gora : Beograd 6:7 
Crvena zvezda : Spartak 3:3 

III. KOLO

Crvena zvezda : Partizan 3:2 
MedveŠčak : Kranjska gora 3:2
V času našega poročanja še ni
mamo rezultata Beograd : Spar
tak in Jesenice : Olimpija.

LESTVICA STRELCEV 
9 golov: Felc (Jes)
6 golov: Hrihar (Jes), TešiS 

(Part)
5 golov: Smolej (Jes), Renaud 

(Bgd), Repina (Ol)
4 goli: Mlakar, Volkar (oba Ol), 

Klinar (Jes), Tomič (Bgd), Sišič 
(CZ)

3 goli: Tišler (Jes), Silberberg 
(Bgd), Eržen (KG)

2 gola: Lazič, Kos (oba Medve
Ščak), Gurič, Vicai (oba Spartak), 
Kristan, Mlakar, Trebušak, Valen- 
tar (vsi Jes), Domjan, Oblak, Bo- 
škovič, (vsi Ol), Borlja, Zečevič, 
Djokič (vsi CZ), Kravjanac, Hol- 
bus (oba Part)

1 gol: Jedjud, Kovačič (oba 
MedveŠčak), Ladocki, Vujikovič, 
Poljak, Erdeli L. (vsi Spartak), 
Brun, Ravnik (oba Jes), Prosenc, 
Jan (oba Ol), Vidmar Svetlin, Hiti, 
Zajšek, Razinger, Ogriz, Savnik 
(vsi Jes), Ramadanovič, Tumin 
(oba Bgd), Bogičevič, Ančevič, Cu- 
lum (vsi Part), Perovič, Mihajlevič, 
Kičevič, Bogdanovič, Djordjevič 
(vsi CZ)

PARMA VODI
Po 4. kolu mednarodnega šahov

skega turnirja v Beverwijku je 
Parma z dvema zmagama (proti 
Miliču & Langeivegu) in dvema 
remijema (z Averbachom in Ivko- 
vomj »čelni mož«. Odličen start 
Velemojstrstvu naproti!

Nekaj važnejših rezultatov — i. 
kolo: MataliOvič — 0’Kelly, Pilnik 
— Pirc in Stahlberg — Averbach 
1:0, dr. Trifunovič — ivkov remi.

II. kolo: Donner — Matanovič 
in 0’KelIy — Piihik 1:0, Pirc — dr. 
Trifunovič remi.

in. kolo: Matanovič — Bronste- 
in in dr. Trifunovič — 0’Kelly re
mi, Stahlberg — Ivkov prekinjeno.

IV. kolo: Donner — dr: Trifu
novič in Pirc — Stahlberg remi.

Točke in razvrstitev ostalih Ju
goslovanov: Matanovič 2,5 — tretji 
do peti Ivkov 2(1) — šesti do deve-do peti Ivkov 2(1) 
ti, dr. Trifunovič

OBČNI ZBOR PK LJUBLJANE

Še večjim uspehom 
nasproti

Šesti do deve- 
2 — deseti do 

enajsti, Pirc 1,5 — trinajsti in Mi
lič 1 — petnajsti.

AMERISKO-KANADSKA
TURNEJA DR. TRIFUNOVIČA
Pred , nastopom v Bevenvijku je 

bil dr. Trifunovič na dvomesečni 
turneji po ZDA in Kanadi. Na 
dveh odprtih turnirjih je delil pr
vo mesto, potem pa je imel skup
no Še' 14 simultank, na katerih je 
ponovno dokazal, da je v takih 
nastopih med najboljšimi na svetu. 
Rezultata je skoraj fantastičen: v 
šio partijah i<§ j porazi m 79 re
mijev! ... * :.t,

TUDI SOVJETSKI CONSKI 
TURNIR

Prihodnje leto bodo v SZ prvič 
izvedli conski turnir za svetovno 
prvenstvo. Nastopilo bo prvih šest 
igralcev, z naslednjega državnega 
prvenstva, poleg njih pa še dva ve
lemojstra, ki ju bo določila sov
jetska šahovska federacija. Doslej 
je bil vsak tretji sovjetski šampi
ona! že hkrati tudi conski turnir.

Ljubljana, 13. jan. Pred nekaj 
dnevi so ljubljanski plavalci na le
tošnjem občnem zboru pregledali 
svoje delo in uspehe v pretekli se
zoni. Iz poročil je bilo razvidno, 
da je prav pretekla sezona prine
sla ljubljanskim plavalcem do .se
daj naj,večji uspeh. Po tem, ko so 
se predlani uvrstili v I. zvezno pla
valno ligo, so'imeli v pretekli se
zoni eno samo željo, ostati še vna
prej v konkurenci najboljših. Na 
presenečenje vseh pa Jim je ta 
borba za obstanek prinesla celo 5. 
mesto na državnem ekipnem pr
venstvu in več odličnih mest na 
državnem prvenstvu za posamez
nike. Vaterpolisti so sicer Izpadli 
iz II. zvezne lige, vendar' je za' to 
dovolj opravičljivih razlogov, obe
nem pa tudi dobra šola Za delo v 
prihodnje. Največji problem se je 
pojavil v skakalni sekciji, kjer Je 
kvaliteta . zaradi prenehanja nasto
panja številnih odličnih skakalcev 
precej padla.’ Kljub temu pa je bil

prav skakalec Ljubljane Obšteter 
edini, ki se je. udeležil letošnjega 
evropskega prvenstva v Leipzigu.

Številna priznanja7 predstavnikov 
raznih telesiiokulturpih organizacij 
so za plavalce Ljubljane vzpod
buda' za še boljše delo in za dose
ganje Še večjih uspehov v prihod
nji sezoni. Pri svojem delu v prt- 
• - ' so ljubljanski plavalci 

še eno novost. Namesto 
lega upravljanja - po Uprav

nih odborih, pri katerih so odbor
niki Samo na papirju, bo odslej 
naprej plavalni klub upravljal svet 
članstva, v katerem je več kot tre
tjina aktivnih tekmovalcev. Tako 
so ljubljanski plavalci verjetno 
prvi med športniki, ki so v svo
jem delti Uvedli tudi samouprav
ljanje. ■■ ■ - •: ’

izvolili so novi svet članstva, 
katerega bo tudi-v prihodnji sezo
ni vodil požrtvovalni in priljublje
ni predsednik inž. Dušan Kit.

■■■■■■■■■M

SANKAŠKE TEKME 
NA POHORJU

Najboljša mesta 
za Gorenjce

Maribor, 13. Jam Nova sankaška 
proga na Pohorju od hotela Belle- 
vue do koče ob sedežnici je danes 
prestala svoj uradni ognjeni krst. 
Okrajni sankaški odbor v Maribo
ru je na prvo povojno odprto pr
venstvo mariborskega Pohorja po
vabil vse najboljše jugoslovanske 
sankače. Vreme žal prireditelju in 
tekmovalcem ni bilo najbolj na
klonjeno, saj na Pohorju že nekaj 
dni sneži. Kljub temu pa je pre
ko 1600 gledalcev uživalo ob lepih 
borbah. Proga je bila dolga 1100 m 
je imela 120 m višinske razlike in 
povprečen ~ padec 11%. Postavila

sta jo znana smučarska strokov
njaka Franci Cop Iz Maribora in 
Jelovč iz Jesenic, tekmovalci pa so 
jo morali prevoziti dvakrat. Star- 
talo je 32 članov in 3 članice, med 
katerimi so po pričakovanju pože
li največ uspeha Gorenjci, medtem 
ko Je bil najboljši Mariborčan Še
gula na 19. mestu. Rezultati — čla
ni: Česen (Tržič) 2:44,7, Pšenica
(Jes) 2:49,8, Klemenc (Jes) 2:50,0, 
Arh (Begunje) 2:50,0. Članice: Pše
nica (Jes) 3:02,6, Ahačič (Begunje) 
3:11,6.

Amaterji sankači so se pomeri
li za Večerov pokal, v tradicional
nem dvoboju na snegu pa so se 
pomerili še mariborski novinarji in 
gledališčniki.

Odbojka v Celju
Celje, 13. jan. — Občinska zveza 

za telesno kulturo Celje je organi
zirala občinsko prvenstvo v odboj
ki. Tekmovalo je 12 ekip. Vrstni 
red — ženske: Učiteljišče- Partizan- 
Kajuh, Administrativna šola. Moški: 
Ingrad, Partizan Celje-mesto.

Odlična bilanca 
atletov Kladivarja

Celje, 13. jan. — V atletskem 
domu Kladivarja so ob odlični ude
ležbi zborovali atleti Kladivarja. 
Poročili tov. Gradišnika in ing. Na- 
prudnika sta prikazali vso dejavnost 
tega našega najboljšega atletskega 
kolektiva v državi. Kladivarjevi 
atleti so neuradni prvaki Jugosla
vije, saj so trikrat osvojili ekipno 
prvenstvo Jugoslavije in dve drugi 
mesti. Omenimo naj tudi to, da je 
sodelovalo 6 njegovih članov na 
PEA v Beogradu. V zadnjih dveh 
letih so ti atleti dosegli kar 188 
državnih rekordov! Te številke ve
liko povedo. Rezultati so prav go
tovo plod organizacijskega dela 
uprave kluba, samoupravnih orga
nov in trenerjev, ki so sami ama
terji. Tokrat so dali zasluženo pri
znanje Stanku Lorgerju, dalje Slam
nikov!, Skomikovi, Cajhnu, Vučer- 
ju in neumornemu tajniku Bradaču.

ODBOJKARSKI TURNIR 
V RUŠAH

Branik osvojil 
prehodni pokal

Ruše, 13. Jan. Domači odbojkar
ski klub Zoriš je ob počastitvi 20-let- 
nice Pohorskega bataljona priredil 
odbojkarski turnir za prehodni po
kal športnega društva Zoriš. Mimo 
prireditelja je na turnirju še sode
loval novi član zvezne lige Partizan 
Hoče, Branik (Mrh), OK Maribor in 
Fužinar iz Raven. Tekme so se igra
le v dvorani TVD Partizana in je 
bilo zanje veliko zanimanje, saj so 
ob vsaki tekmi gledalci napolnili 
dvorano do zadnjega kotička.

PRVI ZVEZNI NRMIZNOTENIŠKI TURNIR

Na prvem zveznem turnirju je nastopilo 140 tekmovalcev - Zbrani vsi naj
boljši, razen Markoviča - Vecko, Kem, Teran od 1. do 3. mesta - Hrbud niti 
med 16 najboljših - Do aprila, ko bo v Pragi svetovno prvenstvo, bodo naši 

najboljši nastopili na raznih mednarodnih prvenstvih

Ljubljana, 13. jan. Včeraj in 
danes je bil v Ljubljani prvi 
zvezni namiznoteniški turnir, na 
katerem je nastopilo 140 najbolj
ših jugoslovanskih igralcev. 
Manjkal je le Markovič. Zanimi
vo je, da tudi klubski kolegi 
Markoviča niso vedeli, zakaj na
šega reprezentanta ni bilo v 
Ljubljano. Markovič svoje ude
ležbe ni odpovedal niti na TZJ 
niti prireditelju turnirja.

Prvi zvezni turnir je bil po
memben dogodek, saj čaka naše 
reprezentante cela vrsta nasto
pov na mednarodnih prvenstvih 
in aprila svetovno prvenstvo v 
Pragi. Prav današnji turnir bo 
zveznima kapetanoma služil za 
izbiro reprezentance za svetovno 
prvenstvo.

KAJ JE S KORPO?
Prvi so s tekmovanjem kon

čali mladinci in mladinke. Do 
polfinala so igrali na izpadanje, 
nato pa v dveh skupinah od 1.

do 4. in od 5 .do 8. mesta vsak 
z vsakim.

Veliko presenečanje predstav
lja poraz Korpe v zaključnem 
delu z Zagrebčanom Surbekom. 
Prav zaradi tega se je moral 
Korpa zadovoljiti šele z 2. me
stom. Za naše mladince lahko 
rečemo, da so tokrat razočarali. 
Se pred letom dni sta Trupej in 
Strojnik z lahkoto premagovala 
Surbeka. tokrat pa se je le Sazo- 
nov uvrstil v zaključni del tek
movanja.

Tudi pri mladincih se tekmo
valke iz naše republike niso naj
bolje uveljavile. Zares lepo pri
ložnost je imela Zrimčeva, ki je 

"v srečanju s poznejšo zmago
valko Mitrovičevo vodila ves 
zadnji niz, na koncu pa popu
stila in tako osvojila šele 2. me
sto. Vendar lahko rečemo, da 
imamo v tej disciplini nekoliko 
več upanja, saj so se v skupino 
od 5. do 8. mesta uvrstile 4 tek
movalke iz naše republike. Če 
upoštevamo, da sta Skerljeva in

Juvačeva stari šele 14 let, potem 
ne bo preveč, če rečemo, da bo
mo o naših niladih tekmoval
kah še slišali.

BREZ HRBUDA 
V ZAKLJUČNEM DELU

Prav gotovo je poraz Hrbuda 
v srečanju z Gezičem največje 
presenečenje na prvem zveznem 
turnirju. Ker ni nastopil Marko+ 
vic, je bil Hrbud najbolje postav
ljen, Vendar se ' ni uvrstil niti 
med 16 najboljših. 19-letni štu
dent Gazič iz Sarajeva ga je 
premagala z rezultatom 3:2 in je 
to prav gotovo Tep uspeh mla
dega Sarajevčana. Hrbud sam 
pravi, da premalo trenira, med
tem ko trener Harangozo meni, 
da je Gazič izvrsten.

VECKO
ODLIČNO PRIPRAVLJEN

Dvodnevni turnir v Ljubljani je 
pokazal, da je med našimi repre
zentanti trenutno najbolje priprav
ljen Vecko. v zaključni skupini 
za uvrstitev od 1. do 8. mesta je

premagal vseh 7 nasprotnikov in 
zanesljivo osvojil 1, mesto. Poka
zal je, da je zagrizen borec, saj 
jfe na primer Uzorinac vodil v 
tretjem nizu že 20:15, vendar je 
Vecko zmagal 22:20 in tako odpra
vil Uzorlnca z rezultatom 3:0.

Precejšnje' presenečenje je pri
pravil tudi Kern, ki je z enim po
razom (Vecko 2:3) zasedel 2. me
sto. Kern je bil tokrat odlično raz
položen in lahko srečanje med 
njim in Teranom uvrstimo med 
najlepše igre na turnirju. Tudi 3. 
mesto je ostalo v naši republiki In 
ga je osvojil Janez Teran z 2 po
razoma (Vecko In Kern).

Sele 4. mesto je zasedel mladi 
reprezentant Korpa. Tako kot pri 
mladincih kot v članski konkuren
ci ni zaigral najbolje, saj je do- 
živeL štiri poraze. Mnogi so priča
kovali zanimivo srečanje med Več
nima nasprotnikoma Veckom in 
Korpo. Toda Vecko je zanesljivo 
zmagal z rezultatom 3:0 in doka
zal, da Je tokrat v mnogo boljši 
formi kot reprezentant iz Sente.

TUDI PRIČEVA 
NEPREMAGLJIVA

Zadnje je bilo zaključeno tek
movanje članic. Naključje je ho
telo, da je bilo na vrsti zadnje sre
čanjem med Pirčevo In Petračevo, 
ki Je odločala o prvem mestu. Do 
zadnjega srečanja sta bile namreč 
obe tekmovalki neporaženi In šele 
medsebojni račun je prinesel 1. 
mesto Ljubljančanki Pirčevi. Osta
la je neporažena in Je zanesljivo 
osvojila prvo mesto. Tudi Petra
čeva, se kot kaže, spet vrača v 
formo, saj predstavlja 2. mesto 
med vso jugoslovansko • elito od-
lično uvrstitev.

_e na kratko ocenimo prvi zvez
ni turnir, potem lahko rečemo, da 
predstavljajo prva tri mesta pri

moških in prvi dve pri ženskah 
izreden uspeh tekmovalcev iz naše 
republike, ki so, kot kaže, odlič
no pripravljeni. Zal pa moramo 
tudi ugotoviti, da se je pri mla
dincih in mladinkah primat prese
lil v druga mesta, čeprav smo v 
teh disciplinah še pred kratkim 
sodili med najboljše v državi.

KDO BO SEL V PRAGO?
Za zvezna kapetana Boro Po

poviča in ing. Stanka Rebolja je 
bil današnji turnir zadnja preiz
kušnja pred odločitvijo, kdo nas 
bo letos zastopal na svetovnem pr
venstvu v Pragi. Do 1. februarja 
morajo biti poimenske prijave v 
Pragi in zveznima kapetanoma osta
ne še 14 dni časa za premislek. Pri 
moških bo v Prago odpotovalo 5 
reprezentantov, za ženske pa še 
vedno ni odločeno, če bodo sploh 
odpotovale na svetovno prvenstvo.

Od 15. marca do odhoda v Pra
go se bodo naši najboljši priprav
ljali na skupnih pripravah, za ka
terih kraj še ni določen.

Rezultati: moški — skupina od 
1. do 8. mesta: Vecko (Ol) 7, Kern 
(Ol) 6, Teran (Tr) 5, Korpa (Senta) 
3, Gazič (Bosna) 3, Tomc (Tr) 2, 
Jazvič (Op) 2, Uzorinac (Zgb) 0; 
skupina od 9. do 16. mesta: Frelih 
(Tr) 7, Osmanagič (Part) 6, Raklč 
(Senta) 4, Popov (Ml. Zem) 4, Sta- 
ger (Senta) 3, Janškovec (Tr) 3, Sa- 
zonov (II) 1, Kostanjšek (Ol) 0; 
ženske: skupina od 1. do 8. mesta: 
1. Pirc. (Ol) 7, 2. Petrač (Fuž) 6, 3. 
Mitrovič (Zen) 5, 4. Nikolič (Zgb) 4, 
5. Plut (Tr) 3, 6. Zrimec (Ol) 2, 7. 
Krajger (Fuž) 1, 8. Kralj (Ol) 0; 
mladinci: skupina od 1. do 4. mesta: 
1. Suberk (Pošt. Zgb) 3, 2. Korpa 
(Senta) 2, 3. Stipančič (Duga Resa) 
1, 4. Sazonov (II) 0; mladinke: sku
pina od 1. do 4. mesta: 1. Mitrovič 
(Zen) 3, 2. Zrimec (Ol) 2, 3. Stojčič 
(NS) 1, 4. Serement (Zen) 0.

Zmagali so povsem zasluženo od
bojkarji Branika in si s tem tudi 
priborili prvič prehodni pokal. Pre
seneča slaba igra in uvrstitev Par
tizana Hoče, ki je izgubil vse tek
me, zadnje srečanje pa predal kar 
brez borbe. Med najboljšimi igralci 
na turnlju so bili inž. Skerbinjek 
in Bezjak (oba Branik), Urnaut in 
Virnik (oba Fužinar) ter Šauperl 
(Mrb) in Križe (Hoče).

Rezultati — Branik : Fužinar 2:0, 
Branik : Hoče 2:0, Branik : Maribor 
2:1, Branik : Zoriš 2:0, Fužinar : 
Maribor 2:0, Fužinar : Zoriš 2:0, Fu
žinar : Hoče 2:0, Maribor : Zoriš 2:1, 
Maribor : Hoče 2:1, Zoriš : Hoče 2:0 
(Hoče predale tekmo). Vrstni red: 
Branik, Fužinar, Maribor, Zoriš in 
P. Hoče.

Prvi start 
Branikovih atletov

MARIBOR, 13. jan. — Pod ne
dokončano tribuno v Ljudskem vr
tu se je danes zbralo 30 atletov 
Branika. Rezultati — člani 20 m: 
Gluk 2,9, Uranjek 3,0, Raspotnik 3,2; 
30 m: Gluk 4,1, Uranjek 4,2, Ras
potnik 4,3; Srednjeprogašl na 30 m: 
Fošnarič 4,2, Žmavc 4,3; 50 m: Gluk 
6,3, Žmavc 7,0; krogla: Topovšek 
9,70; članice — krogla; Kačič 12,25; 
starejši mladinci — 20 m: Pivka 3,2; 
30 m: Pivka 4,6; krogla: Barlšič
13,21, skolnik 11,0; mlajši mladinci 
— 20 m: Pirš 3,3, Husar 3,3; 30 m: 
Pirš 4,6, Husar 4,8.

Obračun plavalcev 
Neptuna

Celje, 13. jan. — Danes so zboro
vali plavalci Neptuna. Na občnem 
zboru, ob rekordni udeležbi član
stva, so govorili predvsem o uspe
hih celjskih plavalcev in vaterpoli
stov. Dosegli so lepe uspehe, In si
cer v vaterpolu so mladinci In pio
nirji republiški prvaki, plavalci pa 
so osvojili v republiški ligi prvo 
mesto, mladinci drugo in pionirji 
četrto.

VECKO IN PIRČEVA NEPORAŽENA

RAZGOVOR 
Z ZMAGOVALCEM

Pomembna
zmaga

Devetnajstletni državni re
prezentant Edvard Vecko je 
danes prvič nastopil za bar
ve novega kluba — Olimpi
je in zasluženo osvojil po
membno zmago. V zaključ
nem delu tekmovanja za raz
vrstitev od 1. do 8. mesta je 
premagal vseh 7 nasprotnikov 
in brez poraza osvojil prvo 
mesto.
, Takoj po zaključku turnir
ja smo ga poprosili za kratek 
razgovor in na vprašanje, kaj 
sodi o današnji zmagi, nam 
je takole odgovoril:

— Mislim, da je k mojemu 
današnjemu uspehu največ 
pripomogel trener Terečik, 
ki si zelo prizadeva, da bi bili 
moji uspehi čim večji. Ker 
sem ga pridno poslušal, da
nes tudi uspeh ni izostal.

Katere večje tekme te ča
kajo še v tej sezoni?

— Od 23. do 27. januarja 
bom nastopil na mednarod
nem prvenstvu NDR v Leip
zigu. Nato bodo sledila še 
mednarodno prvenstvo Za
hodne Nemčije v Essenu, 
mednarodno prvenstvo Angli
je in v Bukarešti mednarod
no prvenstvo Romunije. 
Upam, da se bom vsaj neka
terih mednarodnih prvenstev 
lahko udeležil In preizkusil 
svoje moči pred svetovnim 
prvenstvom, ki bo aprila v 
Pragi.

Kako se pripravljaš na to 
pomembno prireditev?

— Treniram vsak dan in to 
največ hitro igro. V Pragi 
bodo namreč nastopili tudi 
Japonci in Kitajci, katerih 
najhujše orožje je hitra igra.

Kakšni so pa upi za letoš
nje svetovno prvenstvo?

— Menim, da bi bil za na
šo reprezentanco velik uspeh, 
če bi osvojil 3. mesto. Sam 
pa bi bil zadovoljen, če bi se 
uvrstil v tretje kolo.
A Naše najboljše namiznote- 
• niške igralce torej čaka še 
A cela vrsta težkih preizku- 
A šenj. Seveda bo najpo- 
A membnejša tista v Pragi, 
A kjer upajmo ,da se bodo 
A naši reprezentanti tako do- 
A bro odrezali, kot so se na 
A lanskem evropskem prven- 
A stvu v Berlinu.


